
 
 
 

Møteprotokoll 
Utval: Fylkesutvalet 

 
Møtestad: Digitalt møte 

 
Dato og 
tid: 

Tysdag 02. mars: 10:45-17:00 
Onsdag 03. mars: 09:00-15:05 
 

 
Følgjande faste medlemer møtte:  
Namn Funksjon Representerer  
Jon Askeland Leiar SP  
Aleksander Øren 
Heen 

Medlem SP  

Anne Gine Hestetun Medlem A  
Arve Helle Medlem A  
Emil Lennart Pålikoff 
Gadolin 

Medlem A  

Kine Bratli Dale Medlem A  
Natalia Antonia Golis Nestleiar MDG  
Marthe Hammer Medlem SV 02.03: Permisjon frå 

kl. 14:30 
Trude Brosvik Medlem KRF  
Alfred Jens Bjørlo Medlem V  
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H  
Noralv Distad Medlem H  
Svein Kolbein 
Halleraker 

Medlem H  

Knut Inge Andersen Medlem FNB  
Morten Klementsen Medlem UA  
Sigbjørn Framnes Medlem FRP  
Terje Søviknes Medlem FRP Møtte 03.03 

 
Følgjande medlemer hadde meldt forfall:  
Namn Funksjon Representerer  
Terje Søviknes  Medlem FRP Forfall 02.03 

 
Følgjande varamedlemer møtte:  
Namn Møtte for Representerer  
Helge Stormoen  Terje Søviknes FRP Møtte 02.03 

 
Frå administrasjonen møtte: 
Namn Stilling 
Rune Haugsdal Fylkesrådmann 
Ingrid Holm Svendsen Fylkesdirektør organisasjon og økonomi 
Paal Fosdal Fylkesdirektør strategisk utvikling og digitalisering 
Bjørn Lyngedal Fylkesdirektør for opplæring og kompetanse 
Bård Sandal Fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling 
Per Morten Ekerhovd Fylkesdirektør kultur, idrett og inkludering 
Håkon Rasmussen Fylkesdirektør mobilitet og kollektivtransport 
Dina Lefdal Fylkesdirektør infrastruktur og veg 
Bertil Søfteland Leiar politisk sekretariat 
Silje Lyngstad Rådgjevar/møtesekretær 

 



 
Saksliste 

Utvals- 
saksnr 

Innhald Arkiv- 
saksnr 

U.Off 

 Godkjenningssaker 
 

  

GK 8/21 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste   
GK 9/21 Godkjenning av protokoll frå møte 09.02.2021 2021/646  
GK 10/21 Godkjenning av protokoll frå møtet 18.02.21 2021/646  
  

Referatsaker 
 

  

RS 12/21 Orientering. Riksantikvaren og Statsforvaltaren i Vestland 
opprettheld motsegn. Reguleringsplan for steinbrot på 
Aksla,Hennøy plan id 1438.016.03 - Bremanger kommune 

2020/45015  

RS 13/21 Søknad om samarbeid mellom UIB og VLFK om praksis i 
høgare utdanning – Relevant kompetanse for ein region i 
omstilling - Status 

2021/2789  

RS 14/21 Oppstart av utgreiing kulturkort for ungdom i Vestland 2021/1637  
RS 15/21 Nasjonale kulturbygg - svar på søknader om 

investeringstilskot 
2020/79595  

RS 16/21 Rapport om bompengeinnkreving i 2019 2020/34796  
RS 17/21 Angersaken - oppstart av nye tingingar 2021/4428  
RS 18/21 Orientering om arbeid med batterifabrikketablering i 

Vestland 
2021/2524  

RS 19/21 Budsjett 2021/økoniomiplan 2021-2024 - oppfølging av 
verbalforslag 

2020/75517  

RS 20/21 Statsus oppfølging av verbalpunkt budsjett 2021: 
Organisasjonsgjennomgang 

2021/5805  

RS 21/21 Budsjett 2020 - status oppfølging vedtekne verbalforslag 2021/5881  
RS 22/21 Konsesjonskraft - strategi for forvaltning av konsesjonskraft 2020/75874  
RS 23/21 Protokoll fra møte i Vestlandsrådet 25.02.2020 2021/6002  
RS 24/21 Stortingsbehandling 23.02.2021 av forslag til lågere 

ferjeprisar 
2021/6002  

RS 25/21 Kvammapakken - tilbod om tilskot til gjeldsreduksjon 2021/5863  
RS 26/21 Jondalstunnelen - oppgjer av bompengerekneskapen 2020/59057  
  

Politiske saker 
 

  

PS 25/21 Alternativ løysing for BT5 i Eidsvåg slaktehustomten - 
privat planforslag - Åsane bydel, Bergen kommune 

2021/3584  

PS 26/21 Finansforvaltninga i 2020 2020/50307  
PS 27/21 Arbeidsutval - utvida mandat til å vurdere regulering av 

partistøtte 
2019/13  

PS 28/21 Reisetidsgaranti for elevar i vgo - oppfølging av lokal 
forskrift om inntak og formidling 

2020/12  

PS 29/21 Fråværsreglement for dei vidaregåande skulane i Vestland 
- vurdering av politisk arbeid 

2021/2295  

PS 30/21 Byggestart ny vidaregåande skule i Førde 2021/2703  
PS 31/21 Ny budsjettfordelingsmodell for dei vidaregåande skulane i 

Vestland fylkeskommune 
2020/35844  

PS 32/21 Vidare deltaking i POLYFON kunnskapsklynge for 
musikkterapi 

2020/70518  

PS 33/21 Museumspolitikk i Vestland 2020/70846  
PS 34/21 Tilbakemelding på høyringsnotat frå Kulturdepartementet 

med utkast til endringar i forskrift om insentivordning for 
film- og serieproduksjonar. 

2020/44954  

PS 35/21 Magnus Lagabøtejubileum 2024 - Landslova 750 år 2021/2200  
PS 36/21 Vestland i historia og skulen - forprosjekt 2021/3941  
PS 37/21 Varsel om oppstart av planarbeid og vedtak om utlegging 

av utkast til planprogram - Regional plan for kultur, idrett og 
friluftsliv 2023 – 2035 til offentleg ettersyn 

2021/2427  

PS 38/21 Føringar ved utleige av fylkeskommunale fortau til 
uteservering i Bergen 

2021/804  



PS 39/21 Høyring av framlegg til omklassifisering av ulike delar av 
E39 i Alver og Bergen kommune 

2020/76915  

PS 40/21 Handlingsprogram for kollektiv - tiltak 2021 2020/121  
PS 41/21 Fv. 5156 Åsen - Helleskaret, endringar i 

investeringsprosjektet 
2021/1678  

PS 42/21 Rammeplan for avkøyrsler og dispensasjonar frå 
byggegrenser 

2020/57782  

PS 43/21 Tilskotsordningar innan klimaomstilling, folkehelsearbeid 
og by- og stadutvikling 

2020/43257  

PS 44/21 Innspel frå Vestland fylkeskommune til 
jordbruksforhandlingane 2021 

2021/71  

PS 45/21 Søknad om tilskot til vitensenter 2021/1168  
PS 46/21 Etablering av klima- og miljøpris for landbruket i Vestland 

og kulturlandskapspris i Vestland 
2020/73796  

PS 47/21 Tilskot til friskliv-, læring- og meistringstilbod år 2021 2020/79377  
PS 48/21 Tilleggsinnspel frå Vestland til stortingsmelding om 

verdiskaping frå norske energiressursar etter møte med 
Tina Bru 

2020/76935  

PS 49/21 Prosessmøte - Regional plan for klima 2021/2254  
PS 50/21 Strakstiltak innan opplæringssektoren 2021/5933  

 
  



Godkjenningssaker 
 
GK 8/21 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Som følge av ein inkurie var følgjande referatsaker ikkje med saksutsendinga 24. februar 2021: 

 RS 25/21 Kvammapakken – tilbod om tilskot til gjeldsreduksjon 
 RS 26/21 Jondalstunnelen – oppgjer av bompengerekneskapen  

 
Fylkesordførar gjorde framlegg om å sette RS 25/21 og RS 26/21 på sakskartet. Fylkesutvalet 
slutta seg samrøystes til dette.  
 
Møteinnkallinga og saklista vart godkjent med merknaden over.  
GK 9/21 Godkjenning av protokoll frå møte 09.02.2021 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Møteboka frå 09.02.2021 vart godkjent utan merkander.  
GK 10/21 Godkjenning av protokoll frå møtet 18.02.21 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Møteboka frå 18.02.2021 vart godkjent utan merknader.  
 
Referatsaker 
 
RS 12/21 Orientering. Riksantikvaren og Statsforvaltaren i Vestland opprettheld 
motsegn. Reguleringsplan for steinbrot på Aksla,Hennøy plan id 1438.016.03 - 
Bremanger kommune 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
RS 12/21 vart referert.  
RS 13/21 Søknad om samarbeid mellom UIB og VLFK om praksis i høgare 
utdanning – Relevant kompetanse for ein region i omstilling - Status 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
RS 13/21 vart referert.  
RS 14/21 Oppstart av utgreiing kulturkort for ungdom i Vestland 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
RS 14/21 vart referert.  
 
RS 15/21 Nasjonale kulturbygg - svar på søknader om investeringstilskot 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
RS 15/21 vart referert. 
 
RS 16/21 Rapport om bompengeinnkreving i 2019 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
RS 16/21 vart referert.  
 
RS 17/21 Angersaken - oppstart av nye tingingar 



 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
RS 17/21 vart referert.  
RS 18/21 Orientering om arbeid med batterifabrikketablering i Vestland 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
RS 18/21 vart referert.  
 
RS 19/21 Budsjett 2021/økoniomiplan 2021-2024 - oppfølging av verbalforslag 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
RS 19/21 vart referert.  
RS 20/21 Statsus oppfølging av verbalpunkt budsjett 2021: 
Organisasjonsgjennomgang 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
RS 20/21 vart referert. 
RS 21/21 Budsjett 2020 - status oppfølging vedtekne verbalforslag 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
RS 21/21 vart referert.  
 
RS 22/21 Konsesjonskraft - strategi for forvaltning av konsesjonskraft 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
RS 22/21 vart referert.  
RS 23/21 Protokoll fra møte i Vestlandsrådet 25.02.2020 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
RS 23/21 vart referert. 
RS 24/21 Stortingsbehandling 23.02.2021 av forslag til lågere ferjeprisar 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
RS 24/21 vart referert.  
 
RS 25/21 Kvammapakken - tilbod om tilskot til gjeldsreduksjon 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
RS 25/21 vart referert.  
RS 26/21 Jondalstunnelen - oppgjer av bompengerekneskapen 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
RS 26/21 vart referert.  
 
Politiske saker 
 
PS 25/21 Alternativ løysing for BT5 i Eidsvåg slaktehustomten - privat planforslag 
- Åsane bydel, Bergen kommune 
 
Forslag til vedtak 
 



1. Fylkesutvalet stør byrådet i Bergen sin avgjerd, og rår sterkt i frå ei vidareføring av Eidsvåg 
senter AS sitt alternative forslag for BT5 i Eidsvåg. 

 
2.  Fylkesutvalet sluttar seg til vurderingane til fylkesrådmannen knytt til kostnadar, 

gjennomføring, framdrift, risiko, kompleksitet og finansiering;   
 

a. Anleggsgjennomføringa i forslaget inneber omleggingar av hovudvegnettet mot Åsane av 
eit betydeleg omfang som med stort sannsyn vil gje prosjektet store forseinkingar og 
konsekvensar i ein lang anleggsperiode.  
 

b. Det alternative forslaget vil gje svært store meirkostnadar knytt til fordyrande element, 
kompleksitet og forseinkingar.  

 c. Med gjeldande finansieringsordning vil tilleggsløysingar ut over kostnadsrammene måtte 
dekkast inn med auka bruk av bompengar eller medføre at prosjektet ikkje vert realisert. 

 
3.  Fylkesutvalet er positivt til privat planarbeid for vidare byutvikling ved Eidsvåg lokalsenter, 

men legg til grunn at dette ikkje må føre til forseinkingar eller meirkostnadar for 
bybaneprosjektet eller omfattande bindingar for det offentlege planarbeidet for Bybanen til 
Åsane. Fylkesutvalet legg til grunn prinsipp om at der gevinsten av eit tiltak fyrst og fremst ligg 
hos ein privat part, bør den private parten dekke kostnaden av tiltaket. 

 
4. Ved ei vidareføring av forslaget frå Eidsvåg senter AS vil Fylkesutvalet måtte vurdere å gå 

imot planforslaget. 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  17.02.2021 
 
Jenny Følling (Sp) sette på vegner av Sp, MDG, A, SV og Krf fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 

1. Fylkesutvalet ønskjer å realisere bybanen til Åsane og understrekar betydninga av 
kontinuerleg utbygging av BT5. 

2. Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen sine bekymringar når det gjeld kostnadar, 
gjennomføring, framdrift, risiko, kompleksitet og finansiering av bybanen, og rår ifrå å 
vidareføre Eidsvåg senter AS sitt alternative framlegg for BT5 i Eidsvåg: 
 

a. Framlegget inneber i anleggsgjennomføringa omleggingar av hovudvegnettet mot 
Åsane av eit betydeleg omfang som med stort sannsyn vil gje prosjektet store 
forseinkingar og konsekvensar i ein lang anleggsperiode. 
 
b. Det alternative framlegget vil gje store meirkostnadar knytt til fordyrande element, 
kompleksitet og forseinkingar. 
 
c. Forslaget baserer seg på løysingar med fråvik frå vegnormalane og det er uklart om 
vegdirektoratet vil gje aksept til desse fråvika. 
 
d. Med gjeldande finansieringsordning vil tilleggsløysingar ut over kostnadsrammene måtte 
dekkast inn med auka bruk av bompengar, alternativt risikere at prosjektet ikkje vert 
realisert. 

 
3. Fylkesutvalet er positive til privat planarbeid for vidare byutvikling ved Eidsvåg lokalsenter, 
men legg til grunn at dette ikkje må føre til forseinkingar eller meirkostnadar for 
bybaneprosjektet eller omfattande bindingar for det offentlege planarbeidet for Bybanen til 
Åsane. Fylkesutvalet legg til grunn prinsipp om at dersom gevinsten av eit tiltak fyrst og fremst 
ligg hos ein privat part, bør den private parten dekke kostnaden av tiltaket, også meirkostnadar 
som det private tiltaket medfører for utbygginga samla sett. 
 
4. Bybaneutbygginga er eit økonomisk spleiselag og fylkesutvalet meiner planarbeidet må 
sikra at kostnadsnivået for BT5 vert halde lågast mogeleg.» 

 
Frank Willy Djuvik sette på vegner av Frp, H og UA fram slikt forslag: 
 

«Alternativ:  
 



1. Fylkesutvalet syner til vurderingane til fylkesrådmannen knytt til kostnadar, 
gjennomføring, framdrift, risiko, kompleksitet og finansiering; 
 

a. Anleggsgjennomføringa i forslaget inneber omleggingar av hovudvegnettet mot 
Åsane av eit betydeleg omfang som kan gje prosjektet forseinkingar og 
konsekvensar i ein lang anleggsperiode. Ein ber om at framdrift og 
kostnadskontroll vert vektlagt i handsaminga av forslaget. 
 
b) Forslaget baserer seg på løysingar med fråvik frå vegnormalane og det er uklart 
om vegdirektoratet vil gje aksept til desse fråvika. 

 
2. Fylkesutvalet er positive til privat planarbeid for vidare byutvikling ved Eidsvåg 
lokalsenter, men legg til grunn at dette ikkje må føre til forseinkingar eller meirkostnadar for 
bybaneprosjektet eller omfattande bindingar for det offentlege planarbeidet for Bybanen til 
Åsane. Fylkesutvalet legg til grunn prinsipp om at dersom gevinsten av eit tiltak fyrst og 
fremst ligg hos ein privat part, bør den private parten dekke kostnaden av tiltaket, også 
meirkostnadar som det private tiltaket medfører for utbygginga samla sett. 
 
3. Bybaneutbygginga er eit økonomisk spleiselag og fylkesutvalet meiner planarbeidet må 
sikra at kostnadsnivået for BT5 vert halde lågast mogeleg, og at eventuelle endringar ikkje 
medfører auka bompengar.» 

 
Avrøysting 
 
Det vart ikkje røysta over fylkesrådmannen si innstilling. 
Djuvik sitt forslag fekk 6 røyster (Frp, H og UA) og fall. 
Følling sitt forslag vart vedteke mot 6 røyster (Frp, H og UA). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkesutvalet ønskjer å realisere bybanen til Åsane og understrekar betydninga av 
kontinuerleg utbygging av BT5. 

2. Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen sine bekymringar når det gjeld kostnadar, 
gjennomføring, framdrift, risiko, kompleksitet og finansiering av bybanen, og rår ifrå å vidareføre 
Eidsvåg senter AS sitt alternative framlegg for BT5 i Eidsvåg: 
 

a. Framlegget inneber i anleggsgjennomføringa omleggingar av hovudvegnettet mot Åsane av 
eit betydeleg omfang som med stort sannsyn vil gje prosjektet store forseinkingar og 
konsekvensar i ein lang anleggsperiode. 
 
b. Det alternative framlegget vil gje store meirkostnadar knytt til fordyrande element, 
kompleksitet og forseinkingar. 
 
c. Forslaget baserer seg på løysingar med fråvik frå vegnormalane og det er uklart om 
vegdirektoratet vil gje aksept til desse fråvika. 
 
d. Med gjeldande finansieringsordning vil tilleggsløysingar ut over kostnadsrammene måtte 
dekkast inn med auka bruk av bompengar, alternativt risikere at prosjektet ikkje vert realisert. 

 
3. Fylkesutvalet er positive til privat planarbeid for vidare byutvikling ved Eidsvåg lokalsenter, men 
legg til grunn at dette ikkje må føre til forseinkingar eller meirkostnadar for bybaneprosjektet eller 
omfattande bindingar for det offentlege planarbeidet for Bybanen til Åsane. Fylkesutvalet legg til 
grunn prinsipp om at dersom gevinsten av eit tiltak fyrst og fremst ligg hos ein privat part, bør den 
private parten dekke kostnaden av tiltaket, også meirkostnadar som det private tiltaket medfører 
for utbygginga samla sett. 
 
4. Bybaneutbygginga er eit økonomisk spleiselag og fylkesutvalet meiner planarbeidet må sikra at 
kostnadsnivået for BT5 vert halde lågast mogeleg. 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag:  
 

«Alternativ 
 



1. Fylkesutvalet syner til vurderingane til fylkesrådmannen knytt til kostnadar, 
gjennomføring, framdrift, risiko, kompleksitet og finansiering; 
 
 a. Anleggsgjennomføringa i forslaget inneber omleggingar av hovudvegnettet mot Åsane 
av eit betydeleg omfang som kan gje prosjektet forseinkingar og konsekvensar i ein lang 
anleggsperiode. Ein ber om at framdrift og kostnadskontroll vert vektlagt i handsaminga av 
forslaget. 
 
 b) Forslaget baserer seg på løysingar med fråvik frå vegnormalane og det er uklart om 
vegdirektoratet vil gje aksept til desse fråvika.  
 
2. Fylkesutvalet er positive til privat planarbeid for vidare byutvikling ved Eidsvåg 
lokalsenter, men legg til grunn at dette ikkje må føre til forseinkingar eller meirkostnadar for 
bybaneprosjektet eller omfattande bindingar for det offentlege planarbeidet for Bybanen til 
Åsane. Fylkesutvalet legg til grunn prinsipp om at dersom gevinsten av eit tiltak fyrst og 
fremst ligg hos ein privat part, bør den private parten dekke kostnaden av tiltaket, også 
meirkostnadar som det private tiltaket medfører for utbygginga samla sett. 
 
3. Bybaneutbygginga er eit økonomisk spleiselag og fylkesutvalet meiner planarbeidet må 
sikra at kostnadsnivået for BT5 vert halde lågast mogeleg, og at eventuelle endringar ikkje 
medfører auka bompengar. 

 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ 
 
Fylkesutvalet stør byrådet i Bergen sin avgjerd, og rår sterkt i frå ei vidareføring av  
Eidsvåg senter AS sitt alternative forslag for BT5 i Eidsvåg. 
 
2.  Fylkesutvalet sluttar seg til vurderingane til fylkesrådmannen knytt til kostnadar, 

gjennomføring, framdrift, risiko, kompleksitet og finansiering;   
 

a. Anleggsgjennomføringa i forslaget inneber omleggingar av hovudvegnettet mot 
Åsane av eit betydeleg omfang som med stort sannsyn vil gje prosjektet store 
forseinkingar og konsekvensar i ein lang anleggsperiode.  
 

b. Det alternative forslaget vil gje svært store meirkostnadar knytt til fordyrande 
element, kompleksitet og forseinkingar.  

 c. Med gjeldande finansieringsordning vil tilleggsløysingar ut over kostnadsrammene 
måtte dekkast inn med auka bruk av bompengar eller medføre at prosjektet ikkje vert 
realisert. 

 
3.  Fylkesutvalet er positivt til privat planarbeid for vidare byutvikling ved Eidsvåg 

lokalsenter, men legg til grunn at dette ikkje må føre til forseinkingar eller 
meirkostnadar for bybaneprosjektet eller omfattande bindingar for det offentlege 
planarbeidet for Bybanen til Åsane. Fylkesutvalet legg til grunn prinsipp om at der 
gevinsten av eit tiltak fyrst og fremst ligg hos ein privat part, bør den private parten 
dekke kostnaden av tiltaket. 

 
4. Ved ei vidareføring av forslaget frå Eidsvåg senter AS vil Fylkesutvalet måtte vurdere 

å gå imot planforslaget. 
 

Morten Klementsen (U) sette fram slikt forslag:  
 

«Punkt 2d utgår. Ekstra bompengefinansiering er uaktuelt å gjennomføre». 
 
Kine Bratli Dale (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativt forslag til punkt 2 
 
2. Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen sine bekymringar når det gjeld kostnadar, 
gjennomføring, framdrift, risiko, kompleksitet og finansiering av Eidsvåg senter AS sitt 
alternative framlegg for BT5 i Eidsvåg: 



 
 a) Framlegget inneber i anleggsgjennomføringa omleggingar av hovudvegnettet mot Åsane 
av eit betydeleg omfang som med stort sannsyn vil gje prosjektet store forseinkingar og 
konsekvensar i ein lang anleggsperiode.  
 
b) Det alternative framlegget vil gje store meirkostnadar knytt til fordyrande element, 
kompleksitet og forseinkingar.  
 
c) Forslaget baserer seg på løysingar med fråvik frå vegnormalane og det er uklart om 
vegdirektoratet vil gje aksept til desse fråvika.  
 
d) Med gjeldande finansieringsordning vil tilleggsløysingar ut over kostnadsrammene måtte 
dekkast inn med auka bruk av bompengar, alternativt risikere at prosjektet ikkje vert realisert. 

 
Avrøysting 
 
Framnes sitt forslag fekk 2 røyster (Frp) og fall.  
Andersen sitt forslag fekk 4 røyster (FNB, U, MDG, V) og fall.  
Innstillinga punkt 1, 3 og 4 fekk 13 røyster (SP, A, SV, MDG, H, KRF, V) og vart vedteke mot 4 
røyster (FNB, U, FrP).  
Klementsen sitt forslag fekk 2 røyster (FNB, U) og fall.  
Innstillinga punkt 2 fekk 3 røyster (SV, MDG, V) og fall. 
Bratli Dale sitt forslag fekk 10 røyster (SP, A, H, KRF) og vart vedteke mot 7 røyster (FNB, SV, U, 
MDG, FrP, V). 
 
Vedtak 

1. Fylkesutvalet ønskjer å realisere bybanen til Åsane og understrekar betydninga av 
kontinuerleg utbygging av BT5. 

2. Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen sine bekymringar når det gjeld kostnadar,   
    gjennomføring, framdrift, risiko, kompleksitet og finansiering av Eidsvåg senter AS sitt alternative     
    framlegg for BT5 i Eidsvåg: 
 

a) Framlegget inneber i anleggsgjennomføringa omleggingar av hovudvegnettet mot Åsane 
av eit betydeleg omfang som med stort sannsyn vil gje prosjektet store forseinkingar og 
konsekvensar i ein lang anleggsperiode.  
 
b) Det alternative framlegget vil gje store meirkostnadar knytt til fordyrande element, 
kompleksitet og forseinkingar.  
 
c) Forslaget baserer seg på løysingar med fråvik frå vegnormalane og det er uklart om 
vegdirektoratet vil gje aksept til desse fråvika.  
 
d) Med gjeldande finansieringsordning vil tilleggsløysingar ut over kostnadsrammene måtte 
dekkast inn med auka bruk av bompengar, alternativt risikere at prosjektet ikkje vert realisert. 

3. Fylkesutvalet er positive til privat planarbeid for vidare byutvikling ved Eidsvåg lokalsenter, men 
legg til grunn at dette ikkje må føre til forseinkingar eller meirkostnadar for bybaneprosjektet eller 
omfattande bindingar for det offentlege planarbeidet for Bybanen til Åsane. Fylkesutvalet legg til 
grunn prinsipp om at dersom gevinsten av eit tiltak fyrst og fremst ligg hos ein privat part, bør den 
private parten dekke kostnaden av tiltaket, også meirkostnadar som det private tiltaket medfører 
for utbygginga samla sett. 
 
4. Bybaneutbygginga er eit økonomisk spleiselag og fylkesutvalet meiner planarbeidet må sikra at 
kostnadsnivået for BT5 vert halde lågast mogeleg. 
 
PS 26/21 Finansforvaltninga i 2020 
 
Forslag til innstilling  
 
Fylkestinget tek rapporten om finansforvaltninga i Vestland fylkeskommune i 2020 til orientering. 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Avrøysting 
 



Fylkesrådmann sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tek rapporten om finansforvaltninga i Vestland fylkeskommune i 2020 til orientering. 
PS 27/21 Arbeidsutval - utvida mandat til å vurdere regulering av partistøtte 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Arbeidsutvalet sitt mandat vert utvida til å vurdere endringar kring regulering av partistøtte. 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Aleksander Øren Heen (SP) sette fram slikt forslag:  
 

«Tillegg 
 
Fordelinga ligg fast i inneværande periode» 

 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmann sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.  
Øren Heen sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Arbeidsutvalet sitt mandat vert utvida til å vurdere endringar kring regulering av partistøtte. 
 
Fordelinga ligg fast i inneværande periode. 
 
PS 28/21 Reisetidsgaranti for elevar i vgo - oppfølging av lokal forskrift om inntak 
og formidling 
 
Forslag til innstilling  
 
1. Fylkestinget vedtek at det ikkje blir innført ein reisetidsgaranti i Vestland fylkeskommune 
 
2. Fylkesrådmannen vil hente erfaringar frå inntaket til skuleåret 2021/22 for å vurdere kva effektar 
ny lokal forskrift om inntak og formidling har på tal vidaresøkte 
  
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse - 17.02.2021 
 
Rasmus Laupsa Rasmussen, A, sette på vegner av A, SP, SV, KrF og MDG fram slikt forslag: 
 

«Reisetidsgaranti 
 
1. Hovudutval for opplæring og kompetanse tek saksutgreiinga til vitande. 
 
2. Hovudutval for opplæring og kompetanse vedtek at administrasjonen skal utgreie 
moglegheiten for å innføre ei reisetidsgaranti basert på faktisk reisetid, ikkje 
inntaksområde. 
 
3. Hovudutval for opplæring og kompetanse legg til grunn at ingen elevar skal ha lengre 
reiseveg enn 1,5 time med kollektivtrafikk, med mindre dei ønskjer det. 
 
4. Hovudutval for opplæring og kompetanse legg til grunn at ny sak om reisetidsgaranti 
skal handsamast av y-nemda før den handsamast i hovudutval for opplæring og 
kompetanse.» 

 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk ei røyst (FNB) og fall. 
Rasmussen sitt forslag fekk 14 røyster og vart vedteke mot ei røyst ( FNB) som innstilling til 
fylkesutvalet. 
 



Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Hovudutval for opplæring og kompetanse tek saksutgreiinga til vitande. 

 
2. Hovudutval for opplæring og kompetanse vedtek at administrasjonen skal utgreie moglegheiten 
for å innføre ei reisetidsgaranti basert på faktisk reisetid, ikkje inntaksområde. 

 
3. Hovudutval for opplæring og kompetanse legg til grunn at ingen elevar skal ha lengre reiseveg 
enn 1,5 time med kollektivtrafikk, med mindre dei ønskjer det. 

 
4. Hovudutval for opplæring og kompetanse legg til grunn at ny sak om reisetidsgaranti skal 
handsamast av y-nemda før den handsamast i hovudutval for opplæring og kompetanse. 
 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Emil Gadolin (A) sette på vegner av A, SV, MDG, SP, V og KRF fram slikt forslag:  
 

«Alternativ punkt 3 
 
Hovudutval for opplæring og kompetanse sitt mål er at ingen elevar skal ha lengre 
reiseveg enn 1,5 time med kollektivtrafikk, med mindre dei ønskjer det.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga punkt 1,2 og 4 vart samrøystes vedteke.  
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
Det vart ikkje røysta over innstillinga punkt 3.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Hovudutval for opplæring og kompetanse tek saksutgreiinga til vitande. 

 
2. Hovudutval for opplæring og kompetanse vedtek at administrasjonen skal utgreie moglegheiten 
for å innføre ei reisetidsgaranti basert på faktisk reisetid, ikkje inntaksområde. 

 
3. Hovudutval for opplæring og kompetanse sitt mål er at ingen elevar skal ha lengre reiseveg enn 
1,5 time med kollektivtrafikk, med mindre dei ønskjer det.» 
 
4. Hovudutval for opplæring og kompetanse legg til grunn at ny sak om reisetidsgaranti skal 
handsamast av y-nemda før den handsamast i hovudutval for opplæring og kompetanse. 
 
PS 29/21 Fråværsreglement for dei vidaregåande skulane i Vestland - vurdering 
av politisk arbeid 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget vedtek fråværsreglementet for dei vidaregåande skulane i Vestland med 
tilleggspunktet om definisjon av politisk arbeid i punkt 6 (4). 
Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda -  15.02.2021 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke 
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 
Fylkestinget vedtek fråværsreglementet for dei vidaregåande skulane i Vestland med 
tilleggspunktet om definisjon av politisk arbeid i punkt 6 (4). 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  17.02.2021 
 
Rasmus Laupsa Rasmussen, A, sette på vegner av A, SP, SV, KrF og MDG fram slikt forslag: 
 

«Fråværsreglement 
 



Fylkestinget vedtek fråværsreglementet for dei vidaregåande skulane i Vestland med 
Følgjande definisjon av politisk arbeid:  
Politisk arbeid definerast som deltaking på aktivitet i regi av eit politisk parti, 
ungdomsparti, politisk organisasjon eller interesseorganisasjon, anten som deltakar 
eller som arrangør. Eleven må leggje fram dokumentasjon frå partiet eller 
organisasjonen.» 

Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk 2 røyster ( FrP og FNB) og fall. 
Rasmussen sitt forslag fekk 13 røyster og vart vedteke mot 2 røyster (FrP og FNB) som innstilling 
til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget vedtek fråværsreglementet for dei vidaregåande skulane i Vestland med 
Følgjande definisjon av politisk arbeid:  
Politisk arbeid definerast som deltaking på aktivitet i regi av eit politisk parti, ungdomsparti, 
politisk organisasjon eller interesseorganisasjon, anten som deltakar eller som arrangør. 
Eleven må leggje fram dokumentasjon frå partiet eller organisasjonen. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Sigbjørn Framnes (FrP) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ 
 
Fylkestinget vedtek fråværsreglementet for dei vidaregåande skulane i Vestland med 
tilleggspunktet om definisjon av politisk arbeid i punkt 6 (4).» 

 
Avrøysting 
 
Framnes sitt forslag fekk 4 røyster (FrP, U, FNB) og fall. 
Innstillinga fekk 13 røyster (SP, A, SV, MDG, H, KRF, V) og vart vedteke mot 4 røyster (FNB, U, 
FrP). 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget vedtek fråværsreglementet for dei vidaregåande skulane i Vestland med Følgjande 
definisjon av politisk arbeid:  
Politisk arbeid definerast som deltaking på aktivitet i regi av eit politisk parti, ungdomsparti, politisk 
organisasjon eller interesseorganisasjon, anten som deltakar eller som arrangør. Eleven må leggje 
fram dokumentasjon frå partiet eller organisasjonen. 
 
PS 30/21 Byggestart ny vidaregåande skule i Førde 
 
Forslag til innstilling  

1. Vestland fylkeskommune godkjenner forprosjekt og byggjestart for eit nytt og samla opplærings- og 
kompetansesenter i Førde  med ei samla kostnadsramme på 816,3 mill. kroner inkl. mva. 43 mill. kr var 
innarbeidd i investeringsbudsjettet for 2020 og er påløpt, medan restkostnaden på 773,3 mill. kr. er lagt 
inn i vedteke investeringsbudsjett for økonomiplanperioden 2021-2024.  

2.  Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjennomføre administrativ samanslåing av Mo og Øyrane vgs. og 
Hafstad vgs. før skulane er samlokaliserte 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse - 17.02.2021 
 
Svein Halleraker, H, stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er ansatt i LINK arkitektur, som er 
arkitekt for prosjektet. Han er leder for disiplin skolebygg og har hatt befatning med prosjektet. 
Halleraker gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han var inhabil. Hovudutval for opplæring 
og kompetanse vedtok samrøystes at Halleraker var inhabil etter forvaltningslova § 6 2. ledd. 
 
Halleraker gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 14 representantar tilstades. 
 
Avrøysting 



 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 

2. Vestland fylkeskommune godkjenner forprosjekt og byggjestart for eit nytt og samla opplærings- og 
kompetansesenter i Førde  med ei samla kostnadsramme på 816,3 mill. kroner inkl. mva. 43 mill. kr var 
innarbeidd i investeringsbudsjettet for 2020 og er påløpt, medan restkostnaden på 773,3 mill. kr. er lagt 
inn i vedteke investeringsbudsjett for økonomiplanperioden 2021-2024.  

2.  Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjennomføre administrativ samanslåing av Mo og Øyrane vgs. og 
Hafstad vgs. før skulane er samlokaliserte. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Svein Halleraker (H) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er ansatt i LINK arkitektur. LINK 
arkitektur er arkitekt for prosjektet. Han er leder for disiplin skolebygg og har hatt befatning med 
prosjektet. Halleraker gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han var inhabil. Fylkesutvalet 
vedtok samrøystes at Halleraker var inhabil etter forvaltningslova § 6 2. ledd. 
 
Halleraker gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 16 representantar tilstades. 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 

1. Vestland fylkeskommune godkjenner forprosjekt og byggjestart for eit nytt og samla 
opplærings- og kompetansesenter i Førde  med ei samla kostnadsramme på 816,3 mill. 
kroner inkl. mva. 43 mill. kr var innarbeidd i investeringsbudsjettet for 2020 og er påløpt, 
medan restkostnaden på 773,3 mill. kr. er lagt inn i vedteke investeringsbudsjett for 
økonomiplanperioden 2021-2024.  

2.  Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjennomføre administrativ samanslåing av Mo og Øyrane 
vgs. og Hafstad vgs. før skulane er samlokaliserte. 

 
PS 31/21 Ny budsjettfordelingsmodell for dei vidaregåande skulane i Vestland 
fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling 
  
1. Ny budsjettfordelingsmodell for dei vidaregåande skulane i Vestland fylkeskommune vert 

teken i bruk frå hausten 2021. Det vert rekna halv effekt av ny modell for skuleåret 2021-2022 
og full effekt frå skuleåret 2022-2023. Ytterlegare overgangsordning for skular med særskilt 
store utslag må vurderast særskilt og ivaretakast utanfor budsjettfordelingsmodellen. 

 
2. Fylkesrådmannen skal leggje fram evaluering av budsjettfordelingsmodellen for hovudutval 

for opplæring og kompetanse seinast våren 2023. 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  17.02.2021 
 
Sigurd Reksnes, SP, sette på vegner av SP, A, SV og KrF fram slikt tilleggsforslag: 
 

«nytt punkt 3 
 
Fylkestinget ber om at den tekniske berekningsmodellen vert lagt fram for hovudutvalet 
for opplæring og kompetanse til orientering før sommarferien.» 

 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Reksnes sitt tilleggsforslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 



Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Ny budsjettfordelingsmodell for dei vidaregåande skulane i Vestland fylkeskommune vert 

teken i bruk frå hausten 2021. Det vert rekna halv effekt av ny modell for skuleåret 2021-2022 
og full effekt frå skuleåret 2022-2023. Ytterlegare overgangsordning for skular med særskilt 
store utslag må vurderast særskilt og ivaretakast utanfor budsjettfordelingsmodellen. 

 
2. Fylkesrådmannen skal leggje fram evaluering av budsjettfordelingsmodellen for hovudutval 

for opplæring og kompetanse seinast våren 2023. 
 
3. Fylkestinget ber om at den tekniske berekningsmodellen vert lagt fram for hovudutvalet for   
opplæring og kompetanse til orientering før sommarferien. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Emil Gadolin (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ punkt 3 
 
3. Fylkestinget ber om at den tekniske berekningsmodellen vert lagt fram for hovudutvalet 
for opplæring og kompetanse og fylkesutvalet til orientering før sommarferien.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga punk 1-2 vart samrøystes vedteke. 
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
Det vart ikkje røysta over innstillinga punkt 3.  
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Ny budsjettfordelingsmodell for dei vidaregåande skulane i Vestland fylkeskommune vert 
teken i bruk frå hausten 2021. Det vert rekna halv effekt av ny modell for skuleåret 2021-
2022 og full effekt frå skuleåret 2022-2023. Ytterlegare overgangsordning for skular med 
særskilt store utslag må vurderast særskilt og ivaretakast utanfor 
budsjettfordelingsmodellen. 

 

2. Fylkesrådmannen skal leggje fram evaluering av budsjettfordelingsmodellen for 
hovudutval for opplæring og kompetanse seinast våren 2023. 

 
3. Fylkestinget ber om at den tekniske berekningsmodellen vert lagt fram for hovudutvalet for 

opplæring og kompetanse og fylkesutvalet til orientering før sommarferien. 

 
PS 32/21 Vidare deltaking i POLYFON kunnskapsklynge for musikkterapi 
 
Forslag til innstilling:  

1. Vestland fylkeskommune vidarefører deltaking i POLYFON kunnskapsklynge for 
musikkterapi. 

2. Fylkeskommunen vidarefører partssamarbeidet i POLYFON med Helse Førde, USHT 
Utviklingssenter for sjukeheimar og heimetenester Vestland (Sogn og Fjordane) og Kinn 
kommune. 

3. Fylkeskommunen kartlegg interessa for deltaking i partssamarbeidet blant alle 
kommunane i fylket.  

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å underteikne konsortiumavtale med POLYFON på 
vegner av fylkeskommunen. 

5. Deltakaravgift i POLYFON vert delt mellom partane i partssamarbeidet. 
6. Fylkeskommunen sin del av deltakaravgifta vert dekt innanfor budsjettramma til avdeling 

for kultur, idrett og inkludering, løyvingsnivå kulturformidling.  

Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  17.02.2021 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 



 
Innstilling 

1. Vestland fylkeskommune vidarefører deltaking i POLYFON kunnskapsklynge for 
musikkterapi. 

2. Fylkeskommunen vidarefører partssamarbeidet i POLYFON med Helse Førde, USHT 
Utviklingssenter for sjukeheimar og heimetenester Vestland (Sogn og Fjordane) og Kinn 
kommune. 

3. Fylkeskommunen kartlegg interessa for deltaking i partssamarbeidet blant alle 
kommunane i fylket.  

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å underteikne konsortiumavtale med POLYFON på 
vegner av fylkeskommunen. 

5. Deltakaravgift i POLYFON vert delt mellom partane i partssamarbeidet. 
6. Fylkeskommunen sin del av deltakaravgifta vert dekt innanfor budsjettramma til avdeling 

for kultur, idrett og inkludering, løyvingsnivå kulturformidling.  

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Vestland fylkeskommune vidarefører deltaking i POLYFON kunnskapsklynge for 
musikkterapi. 

2. Fylkeskommunen vidarefører partssamarbeidet i POLYFON med Helse Førde, USHT 
Utviklingssenter for sjukeheimar og heimetenester Vestland (Sogn og Fjordane) og Kinn 
kommune. 

3. Fylkeskommunen kartlegg interessa for deltaking i partssamarbeidet blant alle 
kommunane i fylket.  

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å underteikne konsortiumavtale med POLYFON på 
vegner av fylkeskommunen. 

5. Deltakaravgift i POLYFON vert delt mellom partane i partssamarbeidet. 
6. Fylkeskommunen sin del av deltakaravgifta vert dekt innanfor budsjettramma til avdeling 

for kultur, idrett og inkludering, løyvingsnivå kulturformidling.  

 
PS 33/21 Museumspolitikk i Vestland 
 
Forslag til innstilling 

1. Fylkestinget vil prioritere musea som viktige regionale kulturinstitusjonar. Ein legg til 
grunn at staten tek hovudansvaret for drift, investeringar og vidare utvikling av musea, 
og samtidig legg tydeleg vekt på politiske prioriteringar i fylkeskommunar og 
kommunar.  
 

2. Fylkestinget er uroa for den økonomiske situasjonen i institusjonane, og krev at statleg 
skeivdeling mellom musea i Vestland og andre deler av landet vert retta opp.  

 
3. Fylkestinget vil harmonisere si regionale rolle slik at dei konsoliderte musea i Vestland 

vert handsama likt. Dette inneber å ha ein tenleg museumsstruktur i heile fylket, og at 
skilnadane i prosentvis finansiering mellom stat og fylkeskommune/kommune for dei 
ulike musea vert jamna ut. Større endringar vert å kome attende til etter at ny 
stortingsmelding om museum ligg føre og i samband med vidare planarbeid.  
 

4. Fylkestinget vil arbeide for å utvikle ein regional heilskap på museumsområdet, der ein 
ser ulike initiativ i samanheng på tvers av institusjonane, og der deling av ressursar og 
kompetanse vert lagt til grunn som hovudprinsipp.  

 
5. Fylkestinget ser at musea i Hordaland har eit prekært behov for nytt fellesmagasin, 

men meiner at musea sjølv må finne gode løysingar. Fylkestinget vil ikkje ta eigar- 
eller utbyggjaransvar for prosjektet, og oppmodar musea i Hordaland om å 
samarbeide om etableringa og søkje stat, fylkeskommune og kommunar om 
økonomisk støtte til realisering av tiltaket.  



 
6. I samsvar med vedtekne regionale planar vil fylkestinget saman med stat og 

kommunar bidra til å styrkje Bevaringstenestene ved Museumssenteret i Hordaland og 
musea si samlingsforvalting. Av omsyn til den samla ressursbruken vil fylkestinget rå 
til at ein samordnar alle slike initiativ i musea med Bevaringstenestene. 

 
7. Fylkestinget tek arbeidet med utviding av bygningsvernkonsulentordninga til vitande 

og legg til grunn at dette gjerast i samsvar med vedtekne regionale planar.   

 

8. Fylkestinget ber administrasjonen om å vidareutvikle ein heilskapleg regional 
museumspolitikk i samband med den regionale planlegginga.  

Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  15.10.2020 
 
June Indrevik (H) sette på vegne av H, A, MDG, Sp, SV, V fram slikt forslag til utsetjing:  
 

«Saka vert utsett. Fylkesrådmannen kjem tilbake med ei utgreiing av to alternativ til 
organisering av etablering av framtidig museumsmagasin, som skal følgje saka til 
fylkestinget:  
1. Musea og eventuelt andre aktørar som byggherre og eigar av magasinet.  
2. Vestland fylkeskommune som byggherre og eigar av magasinet.  
 
Utgreiinga skal ta utgangspunkt i kva konsekvensar alternativa har for prosjektstyring, 
økonomistyring og medverknad av aktørane.»     
 

Avrøysting til utsetjing 
Indrevik sitt utsetjingsforslag vart samrøystes vedteke.  
Fylkesdirektør for kultur, idrett og inkludering sitt forslag vart ikkje røysta over.  
 
Vedtak 
Saka vert utsett. Fylkesrådmannen kjem tilbake med ei utgreiing av to alternativ til organisering av 
etablering av framtidig museumsmagasin, som skal følgje saka til fylkestinget:  
 
1. Musea og eventuelt andre aktørar som byggherre og eigar av magasinet.  
2. Vestland fylkeskommune som byggherre og eigar av magasinet.  
 
Utgreiinga skal ta utgangspunkt i kva konsekvensar alternativa har for prosjektstyring, 
økonomistyring og medverknad av aktørane. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  29.10.2020 
 
Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag til utsetjing: 
 
«Saka vert utsett med same grunngjeving som utsetjingsvedtaket i hovudutval for kultur, idrett og 
integrering.» 
 
Avrøysting utsetjingsforslag 
 
Forslaget vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Saka vert utsett med same grunngjeving som utsetjingsvedtaket i hovudutval for kultur, idrett og 
integrering. 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.11.2020 
 
Geir Kjell Andersland (V) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og V fram slikt forslag til utsetjing: 
 

«Utsetjingsforslag: 
 
Saka utsetjast til utvalsmøtet i januar eller februar 2021. Utvalsleiar og administrasjon tek 
initiativ til eit høyringsmøte med utvalets medlemer og musea som er omfatta av saken for 
å få innspel frå aktørane før vedtak fattast». 



 
June Vibecke Knudtsen Indrevik (H) sette fram slikt forslag: 
  
 «Endring: 
 
 Nytt punkt i og 2 i innstillinga slik at innstillinga sitt punkt 2 blir punkt 3  

 
1. Fylkestinget vil prioritere musea som viktige regionale kulturinstitusjonar.  
2. I tett samarbeid med staten og kommunane vil fylkeskommunen arbeide for en 
berekraftig museum sektor i Vestland. Ein legg til grunn at staten tek hovudansvaret for 
drift, og investeringar  
3. Fylkestinget er uroa for den økonomiske situasjonen i institusjonane, og krev at statleg 
skeivdeling mellom musea i Vestland og andre deler av landet vert retta opp.  
 
Punkt 3 og 4 i innstillinga blir punkt 4 og 5  
 
Forslag til nytt punkt 6:  
 
6.Fylkestinget ser at musea i Hordaland har eit prekært behov for nytt fellesmagasin, og 
ber administrasjonen om å fasilitere saman med musea prosessen for å finne gode 
løysingar. Fylkestinget oppmodar musea i Hordaland om å samarbeide om etableringa av 
fellesmagasin, og søkje stat, fylkeskommune og kommunar om økonomisk støtte til 
realisering av tiltaket når ein prosjektskisse føreligg. 
 
Punkt 6, 7 og 8 i innstillingen bli då punkt 7,8 og 9» 

 
Avrøysting 
 
Andersland sitt forslag til utsetjing vart samrøystes vedteke. 
Indrevik sitt forslag vart ikkje røysta over. 
Fylkesdirektør for kultur, idrett og integrering sitt forslag vart ikkje røysta over.  
 
Vedtak 
 
Saka utsetjast til utvalsmøtet i januar eller februar 2021. Utvalsleiar og administrasjon tek initiativ til 
eit høyringsmøte med utvalets medlemer og musea som er omfatta av saken for å få innspel frå 
aktørane før vedtak fattast 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 
 
Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett.» 
 

Avrøysting utsetjingsforslag 
 
Askeland sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Saka vert utsett. 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag til utsetjing: 
 

«Saka vert utsett.» 
 
Avrøysting utsetjingsforslag 
 
Askeland sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 



Saka vert utsett. 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  17.02.2021 
 
Geir Kjell Andersland (V) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og V fram slikt forslag: 

 
«Alternativt punkt 3: 
 
Fylkestinget ber administrasjonen om å vidareutvikle èin heilskapeleg regional 
museumspolitikk. Dette må skje i samband med den komande stortingsmelding om 
museum og arbeidet med regional kulturplan." 

 
Geir Kjell Andersland trakk sitt forslag. 
 
Stian Jean Opedal Davies (A) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og V fram slikt forslag: 

 
Alternativt punkt 5: 
 
"Fylkestinget ser at museene i Hordaland har et prekært behov for nytt fellesmagasin. 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen utrede alternativer for organisering av bygging og 
eierskap av et framtidig museumsmagasin. Det bes om utredning av følgende: 
 
- Vestland fylkeskommune som eier og byggherre av magasinet. 
- Museene og eventuelt andre aktører som eier og byggherre av magasinet. 
- Eventuell annen eierform og/eller byggherremodell. 
 
I utredningen må det gjøres rede for økonomiske konsekvenser av de forskjellige 
eierformene (herunder også eventuelle muligheter for momskompensasjon o.l), 
konsekvenser for prosjektstyring og økonomistyring, krav til kompetanse og andre 
spørsmål som måtte være relevante for prosjektet." 
 

June Vibecke Knudtsen Indrevik (H) sette på vegner av H og U fram slike forslag: 
 
 «Alternativt punkt 3: 
 

 Fylkestinget ber administrasjonen om å komme tilbake med framlegg til ein ny 
heilskapeleg regional museumspolitikk. Dette må skje i samband med den komande 
stortingsmelding om museum og arbeidet med regional kulturplan.» 
 
«Tillegg punkt 9: 
 
I lys av koronapandemien og usikkerheita det har medført og vil medføre framover for 
sektoren, vil fylkestinget oppmode om at musea framover fokuserer på å styrke den 
digitale formidlinga, styrking av fagkunnskap og korleis ein kan halde fram med å nå 
breiare ut til publikummet i heile Vestland.» 
 
«Alternative punkt 1,2 og 3: 
 
Følgande forslag til nytt punkt 1 og 2 i innstillingen, slik at innstillinga sitt punkt 2 blir punkt 
3 – og dermed at det foreslåtte punkt 3 frå posisjonen dermed blir punkt 4 
1. Fylkestinget vil prioritere musea som viktige regionale kulturinstitusjonar.  
2. I tett samarbeid med staten og kommunane vil fylkeskommunen arbeide for en 
berekraftig museumssektor i Vestland. Ein legg til grunn at staten tek hovudansvaret for 
drift og investeringar.  
3. Fylkestinget er uroa for den økonomiske situasjonen i institusjonane, og krev at statleg 
skeivdeling mellom musea i Vestland og andre deler av landet vert retta opp.  
Punkt 4,5,6 og 7 i innstillinga blir da punkt 5,6,7 og 8.» 
 

Knut Inge Andersen (FNB) sette på vegner av FNB og U fram slikt forslag: 
 
«Alternativt  punkt 5: 
 
Fylkestinget ser at musea i Hordaland har eit prekært behov for nytt fellesmagasin. 
Fylkestinget ber musea innan utgangen av 2021 samarbeide om å leggje fram ulike 



alternativ for organisering av bygging og eigarskap av eit framtidig museumsmagasin. 
Dette kan til dømes vere: • Vestland fylkeskommune som hovudeigar og byggherre av 
magasinet. • Musea og eventuelt andre aktørar som hovudeigar og byggherre av 
magasinet. • Eventuell anna eigarform og/eller byggherremodell. Det må gjerast greie for 
økonomisk modell for dei ulike løysingane, inkludert prosjektstyring og økonomistyring, 
krav til kompetanse og andre spørsmål som måtte være relevante for prosjektet." 
 

Terje Kolbotn (R) sette fram slikt forslag: 
 
«Alternativt punkt 5: 
 
Fylkestinget ser at musea i Hordaland har eit prekært behov for nytt fellesmagasin. 
Fylkestinget vil ta eigar- og utbyggjingsansvar for prosjektet i samarbeid med musea. Dette 
gjeld og arbeid med søknader til stat, kommunar og andre om økonomisk støtte til 
realisering av tiltaket.» 

 
Avrøysting 
 
Indrevik sitt forslag pkt. 1,2 og 3  fekk 5 røyster (U, FNB, H, PP) mot 10 røyster og fall. 
Innstillinga pkt.1,2  vart vedteke med 13 røyster mot 2 røyster (U, H – Sæle). 
Indrevik sitt forslag pkt. 3 vart  samrøystes vedteke. 
Innstillinga pkt. 3 fall mot 15 røyster . 
Innstillinga pkt. 4 vart samrøystes vedteke. 
Kollbotn sitt forslag pkt. 5 fekk 2 røyster (R, PP) og fall. 
Andersen sitt forslag pkt. 5  fekk  3 røyster (U, FNB, PP) og fall. 
Davies sitt forslag pkt. 5 vart vedteke mot 2 røyster (U, FNB) 
Innstillinga pkt. 5 fall mot 15 røyster. 
Innstillinga pkt. 6, 7 vart samrøystes vedteke. 
Innstillinga pkt. 8 fall mot 15 røyster. 
Indrevik sitt forslag pkt. 9 vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 
 
1. Fylkestinget vil prioritere musea som viktige regionale kulturinstitusjonar. Ein legg til grunn at 
staten tek hovudansvaret for drift, investeringar og vidare utvikling av musea, og samtidig legg 
tydeleg vekt på politiske prioriteringar i fylkeskommunar og 
kommunar. 
 
2. Fylkestinget er uroa for den økonomiske situasjonen i institusjonane, og krev at statleg 
skeivdeling mellom musea i Vestland og andre deler av landet vert retta opp. 
 
3. Fylkestinget ber administrasjonen om å komme tilbake med framlegg til ein ny heilskapleg 
regional museumspolitikk. Dette må skje i samband med den komande stortingsmelding om 
museum og arbeidet med regional kulturplan. 
 
4. Fylkestinget vil arbeide for å utvikle ein regional heilskap på museumsområdet, der ein ser ulike 
initiativ i samanheng på tvers av institusjonane, og der deling av ressursar og kompetanse vert lagt 
til grunn som hovudprinsipp. 
 
5. Fylkestinget ser at museene i Hordaland har et prekært behov for nytt fellesmagasin. 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen utrede alternativer for organisering av bygging og eierskap av et 
framtidig museumsmagasin. Det bes om utredning av følgende: 
 
- Vestland fylkeskommune som eier og byggherre av magasinet. 
- Museene og eventuelt andre aktører som eier og byggherre av magasinet. 
- Eventuell annen eierform og/eller byggherremodell. 
I utredningen må det gjøres rede for økonomiske konsekvenser av de forskjellige eierformene 
(herunder også eventuelle muligheter for momskompensasjon o.l), konsekvenser for 
prosjektstyring og økonomistyring, krav til kompetanse og andre spørsmål som måtte være 
relevante for prosjektet. 
 
6. I samsvar med vedtekne regionale planar vil fylkestinget saman med stat og kommunar bidra til 
å styrkje Bevaringstenestene ved Museumssenteret i Hordaland og musea si samlingsforvalting. 



Av omsyn til den samla ressursbruken vil fylkestinget rå til at ein samordnar alle slike initiativ i 
musea med Bevaringstenestene. 
 
7. Fylkestinget tek arbeidet med utviding av bygningsvernkonsulentordninga til vitande og legg til 
grunn at dette gjerast i samsvar med vedtekne regionale planar. 
 
8. I lys av koronapandemien og usikkerheita det har medført og vil medføre framover for sektoren, 
vil fylkestinget oppmode om at musea framover fokuserer på å styrke den digitale formidlinga, 
styrking av fagkunnskap og korleis ein kan halde fram med å nå breiare ut til publikummet i heile 
Vestland 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget vil prioritere musea som viktige regionale kulturinstitusjonar. Ein legg til grunn at 
staten tek hovudansvaret for drift, investeringar og vidare utvikling av musea, og samtidig legg 
tydeleg vekt på politiske prioriteringar i fylkeskommunar og 
kommunar. 
 
2. Fylkestinget er uroa for den økonomiske situasjonen i institusjonane, og krev at statleg 
skeivdeling mellom musea i Vestland og andre deler av landet vert retta opp. 
 
3. Fylkestinget ber administrasjonen om å komme tilbake med framlegg til ein ny heilskapleg 
regional museumspolitikk. Dette må skje i samband med den komande stortingsmelding om 
museum og arbeidet med regional kulturplan. 
 
4. Fylkestinget vil arbeide for å utvikle ein regional heilskap på museumsområdet, der ein ser ulike 
initiativ i samanheng på tvers av institusjonane, og der deling av ressursar og kompetanse vert lagt 
til grunn som hovudprinsipp. 
 
5. Fylkestinget ser at museene i Hordaland har et prekært behov for nytt fellesmagasin. 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen utrede alternativer for organisering av bygging og eierskap av et 
framtidig museumsmagasin. Det bes om utredning av følgende: 
 
- Vestland fylkeskommune som eier og byggherre av magasinet. 
- Museene og eventuelt andre aktører som eier og byggherre av magasinet. 
- Eventuell annen eierform og/eller byggherremodell. 
I utredningen må det gjøres rede for økonomiske konsekvenser av de forskjellige eierformene 
(herunder også eventuelle muligheter for momskompensasjon o.l), konsekvenser for 
prosjektstyring og økonomistyring, krav til kompetanse og andre spørsmål som måtte være 
relevante for prosjektet. 
 
6. I samsvar med vedtekne regionale planar vil fylkestinget saman med stat og kommunar bidra til 
å styrkje Bevaringstenestene ved Museumssenteret i Hordaland og musea si samlingsforvalting. 
Av omsyn til den samla ressursbruken vil fylkestinget rå til at ein samordnar alle slike initiativ i 
musea med Bevaringstenestene. 
 
7. Fylkestinget tek arbeidet med utviding av bygningsvernkonsulentordninga til vitande og legg til 
grunn at dette gjerast i samsvar med vedtekne regionale planar. 
 
8. I lys av koronapandemien og usikkerheita det har medført og vil medføre framover for sektoren, 
vil fylkestinget oppmode om at musea framover fokuserer på å styrke den digitale formidlinga, 
styrking av fagkunnskap og korleis ein kan halde fram med å nå breiare ut til publikummet i heile 
Vestland. 
 
PS 34/21 Tilbakemelding på høyringsnotat frå Kulturdepartementet med utkast til 
endringar i forskrift om insentivordning for film- og serieproduksjonar. 
 
Forslag til innstilling  



1. Fylkesutvalet sluttar seg til uttala i saka og at denne vert oversendt Kulturdepartementet som 
fråsegn frå Vestland fylkeskommune. 
 
2. Vestland fylkeskommune frykter at dei føreslegne endringane i § 6 vil gjere det vanskelegare for 
mindre og uavhengige filmprodusentar å nytte insentivordninga.  
 
3. Vestland fylkeskommune ber Kulturdepartementet å legge fram oversyn over dialogen som har 
vore gjennomført med bransjen. 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  17.02.2021 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 

1. Fylkesutvalet sluttar seg til uttala i saka og at denne vert oversendt Kulturdepartementet som 
fråsegn frå Vestland fylkeskommune. 
 
2. Vestland fylkeskommune frykter at dei føreslegne endringane i § 6 vil gjere det vanskelegare for 
mindre og uavhengige filmprodusentar å nytte insentivordninga.  
 
3. Vestland fylkeskommune ber Kulturdepartementet å legge fram oversyn over dialogen som har 
vore gjennomført med bransjen. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 

1. Fylkesutvalet sluttar seg til uttala i saka og at denne vert oversendt Kulturdepartementet som 
fråsegn frå Vestland fylkeskommune. 
 
2. Vestland fylkeskommune frykter at dei føreslegne endringane i § 6 vil gjere det vanskelegare for 
mindre og uavhengige filmprodusentar å nytte insentivordninga.  
 
3. Vestland fylkeskommune ber Kulturdepartementet å legge fram oversyn over dialogen som har 
vore gjennomført med bransjen. 
 
PS 35/21 Magnus Lagabøtejubileum 2024 - Landslova 750 år 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Vestland fylkeskommune ser det som viktig å få på plass eit jubileum for Landslova 750 år i 
2024 med fokus på demokratibygging gjennom lov og styringsverk, frå Kristenretten til Landslova. 
 
2. Vestland fylkeskommune set i gong forprosjekt for Magnus Lagabøtejubileum 2024 - Landslova 
750 år som skissert i saka. 
 
3. Fylkesrådmannen oppnemner styringsgruppe for forprosjektet. 
 
4. Fylkesutvalet ser det som naturleg at partnarane tek del med eigne administrative ressursar i 
forprosjektet.  
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  17.02.2021 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 
 
1. Vestland fylkeskommune ser det som viktig å få på plass eit jubileum for Landslova 750 år i 
2024 med fokus på demokratibygging gjennom lov og styringsverk, frå Kristenretten til Landslova. 
 



2. Vestland fylkeskommune set i gong forprosjekt for Magnus Lagabøtejubileum 2024 - Landslova 
750 år som skissert i saka. 
 
3. Fylkesrådmannen oppnemner styringsgruppe for forprosjektet. 
 
4. Fylkesutvalet ser det som naturleg at partnarane tek del med eigne administrative ressursar i 
forprosjektet.  
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg 
 
Det er viktig å oppnå ei best mogeleg samkøyring mot 1000 års jubileet for kristenretten.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune ser det som viktig å få på plass eit jubileum for Landslova 750 år i 
2024 med fokus på demokratibygging gjennom lov og styringsverk, frå Kristenretten til Landslova. 
 
2. Vestland fylkeskommune set i gong forprosjekt for Magnus Lagabøtejubileum 2024 - Landslova 
750 år som skissert i saka. 
 
3. Fylkesrådmannen oppnemner styringsgruppe for forprosjektet. 
 
4. Fylkesutvalet ser det som naturleg at partnarane tek del med eigne administrative ressursar i 
forprosjektet.  
 
5. Det er viktig å oppnå ei best mogeleg samkøyring mot 1000 års jubileet for kristenretten. 
 
PS 36/21 Vestland i historia og skulen - forprosjekt 
 
Forslag til innstilling  
 

1. Fylkesutvalet sluttar seg til oppstart og deltaking i forprosjektet Vestland i historia og 
skulen. 

2. Fylkesutvalet løyver NOK 300 000 frå Fylkesutvalet sin rådveldekonto til forprosjektet, leia 
av Høgskulen på Vestlandet. 

3. Fylkesutvalet føreset å få forprosjektet til handsaming, der mål, innhald, aktørar, 
organisering og budsjett for eit eventuelt hovudprosjekt vert gjort greie for. 

4. Eventuelt vidare finansieringsbehov i eit mogleg hovudprosjekt vert handsama som del av 
det årlege arbeidet med økonomiplan og budsjett. 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse - 17.02.2021 
 
Kristina Vaktskjold Hamre, KrF, sette på vegner av KrF, A, SV, SP og MDG fram slikt forslag: 
 

«Tar saka til orientering.» 
 
Avrøysting 
 
Hamre sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart ikkje røysta over. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Hovudutval for opplæring og kompetanse tar saka til orientering. 
 



Representanten John Andre Kongsvik, H, røysta ikkje i denne saka. 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  17.02.2021 
 
Stian Jean Opedal Davies (A) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og V fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
Hovedutvalg for kultur, idrett og integrering tar saken til orientering.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga fall mot 1 røyster. 
Davies sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering tek saka til orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Aleksander Øren Heen (SP) sette fram slikt forslag:  
 

«Alternativ 

1. Fylkesutvalet sluttar seg til oppstart og deltaking i forprosjektet Vestland i historia og 
skulen. 

2. Økonomisk ramme og finansieringa vert å innarbeide i samband med tertialrapporten. 
3. Fylkesutvalet føreset å få forprosjektet til handsaming, der mål, innhald, aktørar, 

organisering og budsjett for eit eventuelt hovudprosjekt vert gjort greie for. 
4. Eventuelt vidare finansieringsbehov i eit mogleg hovudprosjekt vert handsama som del 

av det årlege arbeidet med økonomiplan og budsjett.» 

Avrøysting 
 
Innstillinga fekk 7 røyster (FNB, U, H, FrP) og fall.  
Øren Heen sitt forslag fekk 10 røyster (SP, A, SV, MDG, KRF, V) og vart vedteke mot 7 røyster 
(FNB, U, H, FrP). 
 
Vedtak 

1. Fylkesutvalet sluttar seg til oppstart og deltaking i forprosjektet Vestland i historia og 
skulen. 

2. Økonomisk ramme og finansieringa vert å innarbeide i samband med tertialrapporten. 
3. Fylkesutvalet føreset å få forprosjektet til handsaming, der mål, innhald, aktørar, 

organisering og budsjett for eit eventuelt hovudprosjekt vert gjort greie for. 
4. Eventuelt vidare finansieringsbehov i eit mogleg hovudprosjekt vert handsama som del 

av det årlege arbeidet med økonomiplan og budsjett. 

 

 
PS 37/21 Varsel om oppstart av planarbeid og vedtak om utlegging av utkast til 
planprogram - Regional plan for kultur, idrett og friluftsliv 2023 – 2035 til offentleg 
ettersyn 
 
Forslag til innstilling:  
 

1. Oppstart av arbeid med regional plan for kultur, idrett og friluftsliv 2023 – 2035 vert varsla 
etter pbl § 4.1. Vedtak er planlagt i oktober 2022, og planen vert gjeldande frå 2023 – 2035. 
 

2. Vestland fylkeskommune legg utkast til planprogram for regional plan for kultur, idrett og 
friluftsliv 2023 – 2035 fram for offentleg ettersyn med høyringsperiode 03. mars  - 20.april 
2021. Høyringsfrist vert sett til 20.04.21. 
 

3. Høyringsinstansane vert utfordra til å gi innspel til:  
 val av plantema 
 problemstillingar som er viktige innan dei føreslegne plantema 



 medverknad i planarbeidet 
 andre relevante innspel i planarbeidet 

 
4. Deltaking og medverknad i planprosessen vert gjennomført som skildra i planprogrammet. 

Fylkesrådmannen har mynde til å arbeide vidare med å etablere styringsgruppe og 
arbeidsgrupper som skissert i planprogrammet. 

Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  17.02.2021 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 

5. Oppstart av arbeid med regional plan for kultur, idrett og friluftsliv 2023 – 2035 vert varsla 
etter pbl § 4.1. Vedtak er planlagt i oktober 2022, og planen vert gjeldande frå 2023 – 2035. 
 

6. Vestland fylkeskommune legg utkast til planprogram for regional plan for kultur, idrett og 
friluftsliv 2023 – 2035 fram for offentleg ettersyn med høyringsperiode 03. mars  - 20.april 
2021. Høyringsfrist vert sett til 20.04.21. 
 

7. Høyringsinstansane vert utfordra til å gi innspel til:  
 val av plantema  
 problemstillingar som er viktige innan dei føreslegne plantema 
 medverknad i planarbeidet 
 andre relevante innspel i planarbeidet 

 
8. Deltaking og medverknad i planprosessen vert gjennomført som skildra i planprogrammet. 

Fylkesrådmannen har mynde til å arbeide vidare med å etablere styringsgruppe og 
arbeidsgrupper som skissert i planprogrammet. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 

1. Oppstart av arbeid med regional plan for kultur, idrett og friluftsliv 2023 – 2035 vert varsla 
etter pbl § 4.1. Vedtak er planlagt i oktober 2022, og planen vert gjeldande frå 2023 – 2035. 
 

2. Vestland fylkeskommune legg utkast til planprogram for regional plan for kultur, idrett og 
friluftsliv 2023 – 2035 fram for offentleg ettersyn med høyringsperiode 03. mars  - 20.april 
2021. Høyringsfrist vert sett til 20.04.21. 
 

3. Høyringsinstansane vert utfordra til å gi innspel til:  
 val av plantema  
 problemstillingar som er viktige innan dei føreslegne plantema 
 medverknad i planarbeidet 
 andre relevante innspel i planarbeidet 

 
4. Deltaking og medverknad i planprosessen vert gjennomført som skildra i planprogrammet. 

Fylkesrådmannen har mynde til å arbeide vidare med å etablere styringsgruppe og 
arbeidsgrupper som skissert i planprogrammet. 
 

PS 38/21 Føringar ved utleige av fylkeskommunale fortau til uteservering i Bergen 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet legg til grunn at det i Bergen sentrum er særleg viktig å sikre framkomst for mjuke 
trafikantar. Fortau langs fylkesveg skal primært nyttast av mjuke trafikantar.  
 



2. Fylkesutvalet ønskjer å legga til rette for uteservering på stader som er eigna for det, med vilkår 
som gjer at ein tar omsyn til fotgjengarar og serveringsstader. Ein føresetnad er at uteserveringa 
ikkje kjem i konflikt med hovudføremålet for fortausareala eller andre gjeldande regelverk.  
 
3. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen ta initiativ til eit samarbeid med Bergen kommune og Statens 
vegvesen for å starta eit arbeid med fotgjengar-teljingar i Bergen sentrum. Målet er å få betre 
kunnskap om behovet for fritt ferdselsareal for gåande.  
 
Saksprotokoll i Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne -  03.02.2021 
Trude Brosvik (Krf) sette, på vegne av rådet, fram slikt forslag: 
 

«RMNF er glade for at innstillinga i saka så tydeleg prioriterer mjuke trafikantar. RMNF vil 
særleg peike på at ansvaret for menneske med nedsett funksjonsevne vert vektlagt når ein 
vurderer utleige av fylkeskommunale fortau til uteservering» 

 
Kjell Gitton Håland (A) sette, på vegne av rådet, fram slikt tilleggsforslag: 
 

«RMNF er spørjande til vedtak i fylket si klagenemnd som har gjeve klagarar delvis 
medhald til meir areal. Dette går utover tilgjengeleg fortausareal for mjuke trafikantar / 
menneske med nedsett funksjonsevne» 

 
Avrøysting 
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Håland sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne kjem med følgjande uttale: 
 
1. RMNF er glade for at innstillinga i saka så tydeleg prioriterer mjuke trafikantar. RMNF vil særleg 
peike på at ansvaret for menneske med nedsett funksjonsevne vert vektlagt når ein vurderer 
utleige av fylkeskommunale fortau til uteservering. 
 
2. RMNF er spørjande til vedtak i fylket si klagenemnd som har gjeve klagarar delvis medhald til 
meir areal. Dette går utover tilgjengeleg fortausareal for mjuke trafikantar / menneske med nedsett 
funksjonsevne. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  17.02.2021 
 
Frank Willy Djuvik (Frp) sette fram slikt forslag:  
 

«Nytt punkt: 
 
Fylkesutvalet føreset at ein har tett dialog med aktuelle leigetakarar for å finne gode 
løysingar som kan sikre behovet både for næringsinteressene og framkome for mjuke 
trafikantar.» 

 
Arve Helle (A) sette på vegner av A, MDG, SV, Sp og Krf fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt: 
 
FV 585 langs Torget i Bergen sentrum er eit område der ein av erfaring veit at det er 
utfordrande å sameine interessene både til næringslivet og mjuke trafikantar. 
Fylkesrådmannen vert beden om å sjå på om det er noko fylkeskommunen kan vurdere å 
gjere for å betre tilhøva for begge interessegrupper i dette området; til dømes plassering av 
busshaldeplass med tilhøyrande venteområde og den fysiske utforminga av eksisterande 
fortau.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Djuvik sitt forslag vart vedteke mot ei røyst (Sp). 
Helle sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 



 
1. Fylkesutvalet legg til grunn at det i Bergen sentrum er særleg viktig å sikre framkomst for mjuke 
trafikantar. Fortau langs fylkesveg skal primært nyttast av mjuke trafikantar.  
 
2. Fylkesutvalet ønskjer å legga til rette for uteservering på stader som er eigna for det, med vilkår 
som gjer at ein tar omsyn til fotgjengarar og serveringsstader. Ein føresetnad er at uteserveringa 
ikkje kjem i konflikt med hovudføremålet for fortausareala eller andre gjeldande regelverk.  
 
3. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen ta initiativ til eit samarbeid med Bergen kommune og Statens 
vegvesen for å starta eit arbeid med fotgjengar-teljingar i Bergen sentrum. Målet er å få betre 
kunnskap om behovet for fritt ferdselsareal for gåande. 
 
4. Fylkesutvalet føreset at ein har tett dialog med aktuelle leigetakarar for å finne gode løysingar 
som kan sikre behovet både for næringsinteressene og framkome for mjuke trafikantar. 
 
5. FV 585 langs Torget i Bergen sentrum er eit område der ein av erfaring veit at det er utfordrande 
å sameine interessene både til næringslivet og mjuke trafikantar. Fylkesrådmannen vert beden om 
å sjå på om det er noko fylkeskommunen kan vurdere å gjere for å betre tilhøva for begge 
interessegrupper i dette området; til dømes plassering av busshaldeplass med tilhøyrande 
venteområde og den fysiske utforminga av eksisterande fortau. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet legg til grunn at det i Bergen sentrum er særleg viktig å sikre framkomst for mjuke 
trafikantar. Fortau langs fylkesveg skal primært nyttast av mjuke trafikantar.  
 
2. Fylkesutvalet ønskjer å legga til rette for uteservering på stader som er eigna for det, med vilkår 
som gjer at ein tar omsyn til fotgjengarar og serveringsstader. Ein føresetnad er at uteserveringa 
ikkje kjem i konflikt med hovudføremålet for fortausareala eller andre gjeldande regelverk.  
 
3. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen ta initiativ til eit samarbeid med Bergen kommune og Statens 
vegvesen for å starta eit arbeid med fotgjengar-teljingar i Bergen sentrum. Målet er å få betre 
kunnskap om behovet for fritt ferdselsareal for gåande. 
 
4. Fylkesutvalet føreset at ein har tett dialog med aktuelle leigetakarar for å finne gode løysingar 
som kan sikre behovet både for næringsinteressene og framkome for mjuke trafikantar. 
 
5. FV 585 langs Torget i Bergen sentrum er eit område der ein av erfaring veit at det er utfordrande 
å sameine interessene både til næringslivet og mjuke trafikantar. Fylkesrådmannen vert beden om 
å sjå på om det er noko fylkeskommunen kan vurdere å gjere for å betre tilhøva for begge 
interessegrupper i dette området; til dømes plassering av busshaldeplass med tilhøyrande 
venteområde og den fysiske utforminga av eksisterande fortau. 
 
PS 39/21 Høyring av framlegg til omklassifisering av ulike delar av E39 i Alver og 
Bergen kommune 
 
Forslag til innstilling 
 
1.  Fylkesutvalet tilrår at følgjande strekningar av E39 vert omklassifiserte til fylkesveg: 

 Ev39 hp73 m32000 - m32102 (Hjelmås) 
 Ev39 hp72 m32000 - m32095 (G. Eknes industri) 
 Ev39 hp490 m0 - m77 (Klauvaneset) 

2.  Fylkesutvalet tilrår at følgjande strekningar av E39 framleis skal vere klassifiserte som riksveg: 

 Ev39 hp74 m3200 - m32092, Ev39 hp808 m31000 - m31059, Ev39 hp808 m14000 - 
m14018 (Hillesvåg) 

 Ev39 hp71 m32000 – m32068, Ev39 hp806 m31000 – m31034 (Ostereidet senter) 



Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  17.02.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1.  Fylkesutvalet tilrår at følgjande strekningar av E39 vert omklassifiserte til fylkesveg: 

 Ev39 hp73 m32000 - m32102 (Hjelmås) 
 Ev39 hp72 m32000 - m32095 (G. Eknes industri) 
 Ev39 hp490 m0 - m77 (Klauvaneset) 

2.  Fylkesutvalet tilrår at følgjande strekningar av E39 framleis skal vere klassifiserte som riksveg: 
 Ev39 hp74 m3200 - m32092, Ev39 hp808 m31000 - m31059, Ev39 hp808 m14000 - 

m14018 (Hillesvåg) 
 Ev39 hp71 m32000 – m32068, Ev39 hp806 m31000 – m31034 (Ostereidet senter) 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1.  Fylkesutvalet tilrår at følgjande strekningar av E39 vert omklassifiserte til fylkesveg: 

 Ev39 hp73 m32000 - m32102 (Hjelmås) 
 Ev39 hp72 m32000 - m32095 (G. Eknes industri) 
 Ev39 hp490 m0 - m77 (Klauvaneset) 

2.  Fylkesutvalet tilrår at følgjande strekningar av E39 framleis skal vere klassifiserte som riksveg: 

 Ev39 hp74 m3200 - m32092, Ev39 hp808 m31000 - m31059, Ev39 hp808 m14000 - 
m14018 (Hillesvåg) 

 Ev39 hp71 m32000 – m32068, Ev39 hp806 m31000 – m31034 (Ostereidet senter) 

 
PS 40/21 Handlingsprogram for kollektiv - tiltak 2021 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget vedtek gjennomføring av tiltak for kollektiv 2021 slik det kjem fram i saka. Tiltaka 
følgjer opp dei to gjeldande styringsdokumenta Regional transportplan for Sogn og Fjordane og 
Kollektivstrategi for Hordaland, med tilhøyrande handlingsprogram for 2020-2023, samt nye tiltak 
knytt til politiske vedtak frå 2020. 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  17.02.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget vedtek gjennomføring av tiltak for kollektiv 2021 slik det kjem fram i saka. Tiltaka 
følgjer opp dei to gjeldande styringsdokumenta Regional transportplan for Sogn og Fjordane og 
Kollektivstrategi for Hordaland, med tilhøyrande handlingsprogram for 2020-2023, samt nye tiltak 
knytt til politiske vedtak frå 2020. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 



Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget vedtek gjennomføring av tiltak for kollektiv 2021 slik det kjem fram i saka. Tiltaka 
følgjer opp dei to gjeldande styringsdokumenta Regional transportplan for Sogn og Fjordane og 
Kollektivstrategi for Hordaland, med tilhøyrande handlingsprogram for 2020-2023, samt nye tiltak 
knytt til politiske vedtak frå 2020. 
 
PS 41/21 Fv. 5156 Åsen - Helleskaret, endringar i investeringsprosjektet 
 
Forslag til innstilling/vedtak  

1. Løyving til investeringsprosjektet Åsen – Helleskaret vert auka med 17,6 mill. kr, frå 121,2 mill. 
2021-kr til 138,8 mill. 2021-kr. Auken vert lagt inn i med 12,6 mill. kr i 2023 og med 5 mill. kr i 
2024. 
 

2. Fylkestinget aksepterer at nytt kostnadsoverslag vert lagt til grunn for kostnadsdelinga 1/3 på 
fylkeskommunen og 2/3 på Bjørnafjorden kommune. Fylkestinget aksepterer også deling av 
risiko i prosjektet på følgjande vilkår: 
- Det vert sett i gang skoghogst og ytterlegare grunnundersøkingar. Etter at dette er 

gjennomført skal fylkesrådmannen vurdere kostnadsoverslaget på nytt. Viss 
prosjektkostnaden framleis er innafor 138,8 mill. kr +/- 10 % vil prosjektet fortsette. Viss 
det er overskridingar må fylkesrådmannen diskutere vidare framdrift med Bjørnafjorden 
kommune og kome attende til fylkestinget med ei ny sak.  

- Bjørnafjorden kommunen får ikkje refundert påløpte kostnadar dei har hatt så langt i 
samband med planlegginga av prosjektet.  
 

3. Auken i prosjektkostnad vert finansiert slik: 
- Auka tilskot frå Bjørnafjorden kommune med 8,1 mill. kr, frå 66,8 mill. kr til 74,9 mill. kr  
- Auka låneopptak med 6,9 mill. kr, frå 30,6 mill. kr til 37,5 mill. kr  
- Auka meirverdiavgiftskompensasjon med 2,6 mill. kr, frå 23,8 mill. kr til 26,4 mill. kr. 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  17.02.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
4. Løyving til investeringsprosjektet Åsen – Helleskaret vert auka med 17,6 mill. kr, frå 121,2 mill. 

2021-kr til 138,8 mill. 2021-kr. Auken vert lagt inn i med 12,6 mill. kr i 2023 og med 5 mill. kr i 
2024. 

 
5. Fylkestinget aksepterer at nytt kostnadsoverslag vert lagt til grunn for kostnadsdelinga 1/3 på 

fylkeskommunen og 2/3 på Bjørnafjorden kommune. Fylkestinget aksepterer også deling av 
risiko i prosjektet på følgjande vilkår: 
- Det vert sett i gang skoghogst og ytterlegare grunnundersøkingar. Etter at dette er 

gjennomført skal fylkesrådmannen vurdere kostnadsoverslaget på nytt. Viss 
prosjektkostnaden framleis er innafor 138,8 mill. kr +/- 10 % vil prosjektet fortsette. Viss 
det er overskridingar må fylkesrådmannen diskutere vidare framdrift med Bjørnafjorden 
kommune og kome attende til fylkestinget med ei ny sak.  

- Bjørnafjorden kommunen får ikkje refundert påløpte kostnadar dei har hatt så langt i 
samband med planlegginga av prosjektet.  

 
6. Auken i prosjektkostnad vert finansiert slik: 

- Auka tilskot frå Bjørnafjorden kommune med 8,1 mill. kr, frå 66,8 mill. kr til 74,9 mill. kr  
- Auka låneopptak med 6,9 mill. kr, frå 30,6 mill. kr til 37,5 mill. kr  
- Auka meirverdiavgiftskompensasjon med 2,6 mill. kr, frå 23,8 mill. kr til 26,4 mill. kr. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 



Innstilling til fylkestinget 
 
1. Løyving til investeringsprosjektet Åsen – Helleskaret vert auka med 17,6 mill. kr, frå 121,2 mill. 

2021-kr til 138,8 mill. 2021-kr. Auken vert lagt inn i med 12,6 mill. kr i 2023 og med 5 mill. kr i 
2024. 

 
2. Fylkestinget aksepterer at nytt kostnadsoverslag vert lagt til grunn for kostnadsdelinga 1/3 på 

fylkeskommunen og 2/3 på Bjørnafjorden kommune. Fylkestinget aksepterer også deling av 
risiko i prosjektet på følgjande vilkår: 
- Det vert sett i gang skoghogst og ytterlegare grunnundersøkingar. Etter at dette er 

gjennomført skal fylkesrådmannen vurdere kostnadsoverslaget på nytt. Viss 
prosjektkostnaden framleis er innafor 138,8 mill. kr +/- 10 % vil prosjektet fortsette. Viss 
det er overskridingar må fylkesrådmannen diskutere vidare framdrift med Bjørnafjorden 
kommune og kome attende til fylkestinget med ei ny sak.  

- Bjørnafjorden kommunen får ikkje refundert påløpte kostnadar dei har hatt så langt i 
samband med planlegginga av prosjektet.  

 
3. Auken i prosjektkostnad vert finansiert slik: 

- Auka tilskot frå Bjørnafjorden kommune med 8,1 mill. kr, frå 66,8 mill. kr til 74,9 mill. kr  
- Auka låneopptak med 6,9 mill. kr, frå 30,6 mill. kr til 37,5 mill. kr  
- Auka meirverdiavgiftskompensasjon med 2,6 mill. kr, frå 23,8 mill. kr til 26,4 mill. kr. 

 
PS 42/21 Rammeplan for avkøyrsler og dispensasjonar frå byggegrenser 
 
Forslag til innstilling 

1. Fylkesutvalet sluttar seg til rammeplanen slik den ligg føre og meiner at den gir eit godt 
grunnlag for å ivareta omsynet til trafikktryggleik i behandling av saker om avkøyrsler og 
dispensasjonar frå byggegrenser langs fylkesvegnettet i Vestland. 

2. Fylkesutvalet ber om ei evaluering av rammeplanen i løpet av første halvår i 2023. 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  17.02.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet sluttar seg til rammeplanen slik den ligg føre og meiner at den gir eit godt 

grunnlag for å ivareta omsynet til trafikktryggleik i behandling av saker om avkøyrsler og 
dispensasjonar frå byggegrenser langs fylkesvegnettet i Vestland. 

2. Fylkesutvalet ber om ei evaluering av rammeplanen i løpet av første halvår i 2023. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 

1. Fylkesutvalet sluttar seg til rammeplanen slik den ligg føre og meiner at den gir eit godt 
grunnlag for å ivareta omsynet til trafikktryggleik i behandling av saker om avkøyrsler og 
dispensasjonar frå byggegrenser langs fylkesvegnettet i Vestland. 

2. Fylkesutvalet ber om ei evaluering av rammeplanen i løpet av første halvår i 2023. 

 
PS 43/21 Tilskotsordningar innan klimaomstilling, folkehelsearbeid og by- og 
stadutvikling 
 
Forslag til vedtak: 



 
1 Fylkesutvalet vedtek “Tilskotsordningar – Klimaomstilling” slik det ligg føre, jf. vedlegg 1. 
2 Fylkesutvalet vedtek “Tilskotsordningar – Folkehelsearbeid” slik det ligg føre, jf. vedlegg 2.  

3 Fylkesutvalet vedtek “Tilskotsordning – By- og stadutvikling” slik det ligg føre, jf. vedlegg 3. 
4 Fylkesrådmannen får fullmakt til å tildele midlar til berekraftig samfunnsutvikling innafor dei   

økonomiske rammene til Seksjon for Plan, klima og folkehelse sine tilskotsordningar. 
5 Fylkesutvalet får lagt fram ei årleg orientering om tildelingane etter siste utdeling av tilskot. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 

1 Fylkesutvalet vedtek “Tilskotsordningar – Klimaomstilling” slik det ligg føre, jf. vedlegg 1. 
2 Fylkesutvalet vedtek “Tilskotsordningar – Folkehelsearbeid” slik det ligg føre, jf. vedlegg 2.  

3 Fylkesutvalet vedtek “Tilskotsordning – By- og stadutvikling” slik det ligg føre, jf. vedlegg 3. 
4 Fylkesrådmannen får fullmakt til å tildele midlar til berekraftig samfunnsutvikling innafor dei   

økonomiske rammene til Seksjon for Plan, klima og folkehelse sine tilskotsordningar. 
5 Fylkesutvalet får lagt fram ei årleg orientering om tildelingane etter siste utdeling av tilskot. 

 
PS 44/21 Innspel frå Vestland fylkeskommune til jordbruksforhandlingane 2021 
 
Forslag til innstilling  
 
1. Jordbruket i Vestland er viktig for matforsyninga i landet og kan best bidra til norsk 
matproduksjon, verdiskaping og sjølvforsyning når struktur og produksjon er tilpassa 
naturressursane. 
 
Vestland fylkeskommune krev at det vert ført ein nasjonal landbrukspolitikk som legg til rette for 
auka matproduksjon på eigne ressursar og auka verdiskaping i Norge. For å sikre at alt areal 
inkludert beite blir halde i hevd, må grunnlaget for dei små og mellomstore bruka i distrikta 
styrkast. Landbrukspolitikken må i større grad også ta i vare og fremje dei verdiane landbruket 
bidreg med, i tillegg til å produsere mat.  
 
Tiltak: 

 Innfør tak og trappetrinn på fleire av tilskotsordningane og tak for sum tilskot per bruk 
 Betre økonomien på geit- og sauebruk av middels storleik 
 Innføre strukturtilskot for ammeku i arealsone 5-7  
 Sikre Vestland som frukt og bærfylke 
 Sterkare geografiske verkemidlar som støttar opp under små og mellomstore bruk  
 Ramma til kompetansenettverka for lokalmat må aukast 

2. Investeringsstøtta til mjølkeproduksjonen må aukast, og det er avgjerande for å skape 
framtidstru, evne og lyst til å satse i næringa. 
 
Midlar til investering- og bedriftsutvikling i mjølkeproduksjonen må doblast i høve til i dag. Det vil 
seie ei auka ramme på omlag 250 millionar kr på landsplan per år. Denne auka ramma må vere 
øyremerka for omlegging til lausdrift i mjølkeproduksjonen. Fylka med størst del båsfjøs, må få 
størst del av ramma. 
Maksimalt tilskot i kr og prosent for fjøsar under 30 årskyr må aukast for å gjere det mogleg for 
mindre bruk å bygge om til lausdrift. Dette er heilt avgjerande for å halde oppe Vestland sin relative 
del av mjølkeproduksjonen i landet. 
Den regionale partnarskapen må få større handlingsrom til å bestemme retningsliner for bruk av 
midlane, slik at desse kan tilpassast dei regionale utfordringane.  
 
 
3. Kunnskap må ligge til grunn for klima- og miljøtiltak i landbruket og dei rette tiltaka må gjerast 
lønsame for bonden.  
 



Arbeidet med å nå måla i landbruket sin klimaplan må støttast gjennom midlar til forsking og ved at 
det blir sett inn økonomiske verkemiddel som stimulerer bøndene til å gjere gode tiltak på eigne 
gardar.  
 
Tiltak:  

 Ordninga med auka investeringsstøtte ved bruk av tre i landbruksbygg må førast vidare 
 Midlane knytt til lager for husdyrgjødsel må inn i den ordinære ramme for investering og 

bedriftsutvikling i landbruket/IBU 
 Stimulere til sirkulærøkonomi, også ved at det kan tildelast investeringsstøtte til brukt utstyr 

utover mjølkerobot 
 Ramma for Regionalt miljøprogram må aukast for å styrke landskapsdelen og gje rom for 

klimatiltak  
 Tilskotssatsane for dyr på beite må aukast 
 Tilskotet for å levere husdyrgjødsel til biogassanlegg må aukast 
 Stimuleringstiltak for å ta i bruk fossilfrie traktorar og lettare maskiner 
 Ramma for å fase ut fossil oppvarming må aukast 
 Betre systemet for innsamling av rundballeplast slik at all brukt plast blir returnert 
 Sikre god finansiering av kompetansetilbod tilpassa behovet i næringa  
 Økonomiske og juridiske verkemiddel må bidra til å løyse ut skogen sitt klimapotensial 

Saksprotokoll i hovudutval for næring -  17.02.2021 
 
Mark Taylor (MDG) sette på vegner av A, H, MDG, Sp, SV, V og KrF fram slikt forslag: 

 
«Alternativ første avsnitt punkt 1: 
 
Vestland fylkeskommune krev at det vert ført ein nasjonal landbrukspolitikk som legg til 
rette for auka matproduksjon basert på norske og gardane sine ressursar og auka 
verdiskaping i Norge. Ta i bruk all dyrka jord og nytte utmarksbeite mykje meir. Det vil gje 
meir levande bygder, matvaretryggleik og auke karbonbindinga i jord. For å sikre at alt 
areal inkludert beite blir halde i hevd, må grunnlaget for dei små og mellomstore bruka i 
distrikta styrkast. Landbrukspolitikken må i større grad også ta i vare og fremje dei 
verdiane landbruket bidreg med, i tillegg til å produsere mat. Det må vere eit mål å auke 
sjølvforsyningsgraden til 50% innan fem år. Investeringsmidlar må gå til å utvikle 
landbruket, gje større mangfald og utnytting av ressursane på garden.» 

 
Mark Taylor (MDG) sette på vegner av A, H, MDG, Sp, SV, V og KrF fram slikt forslag: 
  

«Endring av kulepunkt i punkt 3: 
  

Tilskotet for å levere husdyrgjødsel til biogassanlegg må aukast Tilskotet for å levere 
husdyrgjødsel til biogassanlegg må aukast og det må stimulerast til tiltak for å nytte gjødsel 
som ein kortreist ressurs 

 
Tillegg av kulepunkt i punkt 1: 

 Auk arealstøtte til norsk grovfôr for å stimulere til å hauste og fornye arealressursane. 
 Tilskotet må vere på teignivå og den grovmaska soneinndelinga vert avløyst av ein 

inndeling basert på kartdata. 
 Arealutnytting må vere eit kriterium i sentrale føringane for å gi rom for tilpassing til areal 

og lokale forhold. 
 Stimulere til auka grønsaksproduksjon med fleire driftseiningar og større mangfald i 

produksjon. Dette vil vere ei bra utnytting av ressursar, både med jord og gjødsel, og eit 
godt bidrag til ein meir variert lokalmatleveranse. 

 
Tillegg i punkt 3 etter kulepunkt «Ramma for Regionalt miljøprogram må aukast for å 
styrke landskapsdelen og gje rom for klimatiltak»: 
 
Flytt tilskot til grøfting over til det Regionale Miljøprogrammet (RMP) med føresetnaden at 
det følgjer med ein vesentleg auka pengesum til ordninga. 

 
Tillegg av kulepunkt i punkt 3: 



 For å støtte opp om berekraftig produksjon må det vere eit løft for økologisk landbruk i 
jordbruksavtala. 

 Karbonbindande praksis må stimulerast gjennom jordbruksavtala. 
 Sett av ressursar til forsking og utvikling av regenerative dyrkingsmetodar i ulike 

produksjonar under norske forhold for å auke karbonopptak og lagring, samt betring av 
jordhelsa. 

 Stimuleringstilskot for i større grad å nytte berekraftig for til husdyr.» 

 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen si innstilling punkt 1 første avsnitt vart satt opp mot Taylor sitt 
alternativavsnittsforslag, og Taylor sitt forslag vart vedteke mot 2 røyster (Frp). 
Fylkesrådmannen si innstilling punkt 1 andre avsnitt og punkt 3, vart vedteke mot 2 røyster (Frp). 
Fylkesrådmannen si innstilling punkt 2 vart samrøystes vedteken. 
Taylor sitt forslag om nye tilleggskulepunkt og endring av eit punkt under punkt 3 vart vedteke mot 
2 røyster (Frp). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Jordbruket i Vestland er viktig for matforsyninga i landet og kan best bidra til norsk 
matproduksjon, verdiskaping og sjølvforsyning når struktur og produksjon er tilpassa 
naturressursane. 
 
Vestland fylkeskommune krev at det vert ført ein nasjonal landbrukspolitikk som legg til rette for 
auka matproduksjon basert på norske og gardane sine ressursar og auka verdiskaping i Norge. Ta 
i bruk all dyrka jord og nytte utmarksbeite mykje meir. Det vil gje meir levande bygder, 
matvaretryggleik og auke karbonbindinga i jord. For å sikre at alt areal inkludert beite blir halde i 
hevd, må grunnlaget for dei små og mellomstore bruka i distrikta styrkast. Landbrukspolitikken må i 
større grad også ta i vare og fremje dei verdiane landbruket bidreg med, i tillegg til å produsere 
mat. Det må vere eit mål å auke sjølvforsyningsgraden til 50% innan fem år. Investeringsmidlar må 
gå til å utvikle landbruket, gje større mangfald og utnytting av ressursane på garden. 
 
Tiltak: 

 Innfør tak og trappetrinn på fleire av tilskotsordningane og tak for sum tilskot per bruk 
 Betre økonomien på geit- og sauebruk av middels storleik 
 Innføre strukturtilskot for ammeku i arealsone 5-7  
 Sikre Vestland som frukt og bærfylke 
 Sterkare geografiske verkemidlar som støttar opp under små og mellomstore bruk  
 Ramma til kompetansenettverka for lokalmat må aukast 
 Auk arealstøtte til norsk grovfôr for å stimulere til å hauste og fornye arealressursane. 
 Tilskotet må vere på teignivå og den grovmaska soneinndelinga vert avløyst av ein 

inndeling basert på kartdata. 
 Arealutnytting må vere eit kriterium i sentrale føringane for å gi rom for tilpassing til areal 

og lokale forhold. 
 Stimulere til auka grønsaksproduksjon med fleire driftseiningar og større mangfald i 

produksjon. Dette vil vere ei bra utnytting av ressursar, både med jord og gjødsel, og eit 
godt bidrag til ein meir variert lokalmatleveranse. 

2. Investeringsstøtta til mjølkeproduksjonen må aukast, og det er avgjerande for å skape 
framtidstru, evne og lyst til å satse i næringa. 
 
Midlar til investering- og bedriftsutvikling i mjølkeproduksjonen må doblast i høve til i dag. Det vil 
seie ei auka ramme på omlag 250 millionar kr på landsplan per år. Denne auka ramma må vere 
øyremerka for omlegging til lausdrift i mjølkeproduksjonen. Fylka med størst del båsfjøs, må få 
størst del av ramma. 
Maksimalt tilskot i kr og prosent for fjøsar under 30 årskyr må aukast for å gjere det mogleg for 
mindre bruk å bygge om til lausdrift. Dette er heilt avgjerande for å halde oppe Vestland sin relative 
del av mjølkeproduksjonen i landet. 
Den regionale partnarskapen må få større handlingsrom til å bestemme retningsliner for bruk av 
midlane, slik at desse kan tilpassast dei regionale utfordringane.  
 



3. Kunnskap må ligge til grunn for klima- og miljøtiltak i landbruket og dei rette tiltaka må gjerast 
lønsame for bonden.  
 
Arbeidet med å nå måla i landbruket sin klimaplan må støttast gjennom midlar til forsking og ved at 
det blir sett inn økonomiske verkemiddel som stimulerer bøndene til å gjere gode tiltak på eigne 
gardar.  
 
Tiltak:  

 Ordninga med auka investeringsstøtte ved bruk av tre i landbruksbygg må førast vidare 
 Midlane knytt til lager for husdyrgjødsel må inn i den ordinære ramme for investering og 

bedriftsutvikling i landbruket/IBU 
 Stimulere til sirkulærøkonomi, også ved at det kan tildelast investeringsstøtte til brukt utstyr 

utover mjølkerobot 
 Ramma for Regionalt miljøprogram må aukast for å styrke landskapsdelen og gje rom for 

klimatiltak. Flytt tilskot til grøfting over til det Regionale Miljøprogrammet (RMP) med 
føresetnaden at det følgjer med ein vesentleg auka pengesum til ordninga. 

 Tilskotssatsane for dyr på beite må aukast 
 Tilskotet for å levere husdyrgjødsel til biogassanlegg må aukast og det må stimulerast til 

tiltak for å nytte gjødsel som ein kortreist ressurs  
 Stimuleringstiltak for å ta i bruk fossilfrie traktorar og lettare maskiner 
 Ramma for å fase ut fossil oppvarming må aukast 
 Betre systemet for innsamling av rundballeplast slik at all brukt plast blir returnert 
 Sikre god finansiering av kompetansetilbod tilpassa behovet i næringa  
 Økonomiske og juridiske verkemiddel må bidra til å løyse ut skogen sitt klimapotensial 
 For å støtte opp om berekraftig produksjon må det vere eit løft for økologisk landbruk i 

jordbruksavtala. 
 Karbonbindande praksis må stimulerast gjennom jordbruksavtala. 
 Sett av ressursar til forsking og utvikling av regenerative dyrkingsmetodar i ulike 

produksjonar under norske forhold for å auke karbonopptak og lagring, samt betring av 
jordhelsa. 

 Stimuleringstilskot for i større grad å nytte berekraftig for til husdyr.» 

 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Sigbjørn Framnes (FrP) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ 
 
1. Jordbruket i Vestland er viktig for matforsyninga i landet og kan best bidra til norsk 
matproduksjon, verdiskaping og sjølvforsyning når struktur og produksjon er tilpassa 
naturressursane. 
 
Vestland fylkeskommune krev at det vert ført ein nasjonal landbrukspolitikk som legg til 
rette for auka matproduksjon på eigne ressursar og auka verdiskaping i Norge. For å sikre 
at alt areal inkludert beite blir halde i hevd, må grunnlaget for dei små og mellomstore 
bruka i distrikta styrkast. Landbrukspolitikken må i større grad også ta i vare og fremje dei 
verdiane landbruket bidreg med, i tillegg til å produsere mat.  
 
Tiltak: 

 Innfør tak og trappetrinn på fleire av tilskotsordningane og tak for sum tilskot per 
bruk 

 Betre økonomien på geit- og sauebruk av middels storleik 
 Innføre strukturtilskot for ammeku i arealsone 5-7  
 Sikre Vestland som frukt og bærfylke 
 Sterkare geografiske verkemidlar som støttar opp under små og mellomstore bruk  
 Ramma til kompetansenettverka for lokalmat må aukast 

2. Investeringsstøtta til mjølkeproduksjonen må aukast, og det er avgjerande for å skape 
framtidstru, evne og lyst til å satse i næringa. 
 



Midlar til investering- og bedriftsutvikling i mjølkeproduksjonen må doblast i høve til i dag. 
Det vil seie ei auka ramme på omlag 250 millionar kr på landsplan per år. Denne auka 
ramma må vere øyremerka for omlegging til lausdrift i mjølkeproduksjonen. Fylka med 
størst del båsfjøs, må få størst del av ramma. 
Maksimalt tilskot i kr og prosent for fjøsar under 30 årskyr må aukast for å gjere det mogleg 
for mindre bruk å bygge om til lausdrift. Dette er heilt avgjerande for å halde oppe Vestland 
sin relative del av mjølkeproduksjonen i landet. 
Den regionale partnarskapen må få større handlingsrom til å bestemme retningsliner for 
bruk av midlane, slik at desse kan tilpassast dei regionale utfordringane.  
 
3. Kunnskap må ligge til grunn for klima- og miljøtiltak i landbruket og dei rette tiltaka må 
gjerast lønsame for bonden.  
 
Arbeidet med å nå måla i landbruket sin klimaplan må støttast gjennom midlar til forsking 
og ved at det blir sett inn økonomiske verkemiddel som stimulerer bøndene til å gjere gode 
tiltak på eigne gardar.  
 
Tiltak:  

 Ordninga med auka investeringsstøtte ved bruk av tre i landbruksbygg må førast 
vidare 

 Midlane knytt til lager for husdyrgjødsel må inn i den ordinære ramme for 
investering og bedriftsutvikling i landbruket/IBU 

 Stimulere til sirkulærøkonomi, også ved at det kan tildelast investeringsstøtte til 
brukt utstyr utover mjølkerobot 

 Ramma for Regionalt miljøprogram må aukast for å styrke landskapsdelen og gje 
rom for klimatiltak  

 Tilskotssatsane for dyr på beite må aukast 
 Tilskotet for å levere husdyrgjødsel til biogassanlegg må aukast 
 Stimuleringstiltak for å ta i bruk fossilfrie traktorar og lettare maskiner 
 Ramma for å fase ut fossil oppvarming må aukast 
 Betre systemet for innsamling av rundballeplast slik at all brukt plast blir returnert 
 Sikre god finansiering av kompetansetilbod tilpassa behovet i næringa  
 Økonomiske og juridiske verkemiddel må bidra til å løyse ut skogen sitt 

klimapotensial» 

Avrøysting 
 
Framnes sitt forslag fekk 4 røyster (FrP), FNB og U) og fall.  
Innstillinga fekk 13 røyster (SP, A, SV, MD, H, KRF, V) og vart vedteke mot 4 røyster (FrP), FNB og 
U). 
 
Vedtak 
 
1. Jordbruket i Vestland er viktig for matforsyninga i landet og kan best bidra til norsk 
matproduksjon, verdiskaping og sjølvforsyning når struktur og produksjon er tilpassa 
naturressursane. 
 
Vestland fylkeskommune krev at det vert ført ein nasjonal landbrukspolitikk som legg til rette for 
auka matproduksjon basert på norske og gardane sine ressursar og auka verdiskaping i Norge. Ta 
i bruk all dyrka jord og nytte utmarksbeite mykje meir. Det vil gje meir levande bygder, 
matvaretryggleik og auke karbonbindinga i jord. For å sikre at alt areal inkludert beite blir halde i 
hevd, må grunnlaget for dei små og mellomstore bruka i distrikta styrkast. Landbrukspolitikken må i 
større grad også ta i vare og fremje dei verdiane landbruket bidreg med, i tillegg til å produsere 
mat. Det må vere eit mål å auke sjølvforsyningsgraden til 50% innan fem år. Investeringsmidlar må 
gå til å utvikle landbruket, gje større mangfald og utnytting av ressursane på garden. 
 
Tiltak: 

 Innfør tak og trappetrinn på fleire av tilskotsordningane og tak for sum tilskot per bruk 
 Betre økonomien på geit- og sauebruk av middels storleik 
 Innføre strukturtilskot for ammeku i arealsone 5-7  
 Sikre Vestland som frukt og bærfylke 
 Sterkare geografiske verkemidlar som støttar opp under små og mellomstore bruk  



 Ramma til kompetansenettverka for lokalmat må aukast 
 Auk arealstøtte til norsk grovfôr for å stimulere til å hauste og fornye arealressursane. 
 Tilskotet må vere på teignivå og den grovmaska soneinndelinga vert avløyst av ein 

inndeling basert på kartdata. 
 Arealutnytting må vere eit kriterium i sentrale føringane for å gi rom for tilpassing til areal 

og lokale forhold. 
 Stimulere til auka grønsaksproduksjon med fleire driftseiningar og større mangfald i 

produksjon. Dette vil vere ei bra utnytting av ressursar, både med jord og gjødsel, og eit 
godt bidrag til ein meir variert lokalmatleveranse. 
 

2. Investeringsstøtta til mjølkeproduksjonen må aukast, og det er avgjerande for å skape 
framtidstru, evne og lyst til å satse i næringa. 
 
Midlar til investering- og bedriftsutvikling i mjølkeproduksjonen må doblast i høve til i dag. Det vil 
seie ei auka ramme på omlag 250 millionar kr på landsplan per år. Denne auka ramma må vere 
øyremerka for omlegging til lausdrift i mjølkeproduksjonen. Fylka med størst del båsfjøs, må få 
størst del av ramma. 
Maksimalt tilskot i kr og prosent for fjøsar under 30 årskyr må aukast for å gjere det mogleg for 
mindre bruk å bygge om til lausdrift. Dette er heilt avgjerande for å halde oppe Vestland sin relative 
del av mjølkeproduksjonen i landet. 
Den regionale partnarskapen må få større handlingsrom til å bestemme retningsliner for bruk av 
midlane, slik at desse kan tilpassast dei regionale utfordringane.  
 
 
3. Kunnskap må ligge til grunn for klima- og miljøtiltak i landbruket og dei rette tiltaka må gjerast 
lønsame for bonden.  
 
Arbeidet med å nå måla i landbruket sin klimaplan må støttast gjennom midlar til forsking og ved at 
det blir sett inn økonomiske verkemiddel som stimulerer bøndene til å gjere gode tiltak på eigne 
gardar.  
 
Tiltak:  

 Ordninga med auka investeringsstøtte ved bruk av tre i landbruksbygg må førast vidare 
 Midlane knytt til lager for husdyrgjødsel må inn i den ordinære ramme for investering og 

bedriftsutvikling i landbruket/IBU 
 Stimulere til sirkulærøkonomi, også ved at det kan tildelast investeringsstøtte til brukt utstyr 

utover mjølkerobot 
 Ramma for Regionalt miljøprogram må aukast for å styrke landskapsdelen og gje rom for 

klimatiltak. Flytt tilskot til grøfting over til det Regionale Miljøprogrammet (RMP) med 
føresetnaden at det følgjer med ein vesentleg auka pengesum til ordninga. 

 Tilskotssatsane for dyr på beite må aukast 
 Tilskotet for å levere husdyrgjødsel til biogassanlegg må aukast og det må stimulerast til 

tiltak for å nytte gjødsel som ein kortreist ressurs  
 Stimuleringstiltak for å ta i bruk fossilfrie traktorar og lettare maskiner 
 Ramma for å fase ut fossil oppvarming må aukast 
 Betre systemet for innsamling av rundballeplast slik at all brukt plast blir returnert 
 Sikre god finansiering av kompetansetilbod tilpassa behovet i næringa  
 Økonomiske og juridiske verkemiddel må bidra til å løyse ut skogen sitt klimapotensial 
 For å støtte opp om berekraftig produksjon må det vere eit løft for økologisk landbruk i 

jordbruksavtala. 
 Karbonbindande praksis må stimulerast gjennom jordbruksavtala. 
 Sett av ressursar til forsking og utvikling av regenerative dyrkingsmetodar i ulike 

produksjonar under norske forhold for å auke karbonopptak og lagring, samt betring av 
jordhelsa. 

 Stimuleringstilskot for i større grad å nytte berekraftig for til husdyr. 

 
PS 45/21 Søknad om tilskot til vitensenter 
 
Forslag til vedtak  
 



1. Vestland fylkeskommune innvilgar kr. 1 million i driftsstøtte til ViteMeir, Vitensenteret i Sogn og 
Fjordane AS, i 2021, finansiert over løyvingsnivå 25 – Utviklingsmidlar frå Avdeling for innovasjon 
og næringsutvikling sitt budsjett. 
 
2. Administrasjonen vert bedt om å finne løysing innanfor ramma til avdeling for innovasjon og 
næringsutvikling til innarbeiding av driftsstøtte for 2022 og vidare i samband med budsjettarbeidet. 
 
3. Fylkesutvalet gir avslag på søknader om eingongssummar til både Vitensenteret ViteMeir og 
VilVite. Fylkesutvalet stiller seg positive til søknadene, men manglar investeringsmidlar til formålet 
i Vestland fylkeskommune sitt budsjett for 2021. 
Saksprotokoll i hovudutval for næring -  17.02.2021 
 
Torbjørn Vereide (A) sette på vegner av A, H, MDG, Sp, SV, V, Krf, fram slikt forslag: 
 «Alternativ:  

3. Fylkesutvalet utset handsaming av investeringsmidlane, og ber om at søknadane om 
eingongsstøtte til VilVite og ViteMeir vert vurdert i samband med disponeringa av 
overskotet for 2020. Her må dei enkelte investeringsbehova konkretiserast slik at 
søknadane kan vurderast best mogleg utfrå den økonomiske heilskapen.» 

 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 

«Alternativ: 
1. Vestland fylkeskommune innvilgar kr. 1 million i driftsstøtte til ViteMeir, Vitensenteret i 
Sogn og Fjordane AS, i 2021, finansiert over løyvingsnivå 25 – Utviklingsmidlar frå 
Avdeling for innovasjon og næringsutvikling sitt budsjett. 
2. Administrasjonen vert bedt om å finne løysing innanfor ramma til avdeling for innovasjon 
og næringsutvikling til innarbeiding av driftsstøtte for 2022 og vidare i samband med 
budsjettarbeidet. 
3. Vestland fylkeskommune gjev investeringstilskot på kr 4 mill til Vitensenteret ViteMeir og 
kr 6 mill til Vitensenteret VilVite. Løyvinga vert finansiert med auka sal av eigedom med kr 
10 mill i investeringsbudsjettet for 2021. Dersom rekneskapen for 2020 syner overskot vil 
fylkestinget vurdera om tilskotet skal finansierast med overskotsmidlar frå 2020-
rekneskapen til Vestland fylkeskommune.» 

 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag som innstilling til fylkesutvalet punkt 1 og 2 vart samrøystes vedteke. 
Fylkesrådmannen sitt forslag som innstilling til fylkesutvalet punkt 3 fekk ingen røyster og fall. 
Søviknes sitt forslag fekk 3 røyster (Frp, U) og fall. 
Vereide sitt forslag vart vedtatt mot 3 røyster (Frp, U). 
 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Vestland fylkeskommune innvilgar kr. 1 million i driftsstøtte til ViteMeir, Vitensenteret i Sogn og 
Fjordane AS, i 2021, finansiert over løyvingsnivå 25 – Utviklingsmidlar frå Avdeling for innovasjon 
og næringsutvikling sitt budsjett. 
 
2. Administrasjonen vert bedt om å finne løysing innanfor ramma til avdeling for innovasjon og 
næringsutvikling til innarbeiding av driftsstøtte for 2022 og vidare i samband med budsjettarbeidet. 
 
3. Fylkesutvalet utset handsaming av investeringsmidlane, og ber om at søknadane om 
eingongsstøtte til VilVite og ViteMeir vert vurdert i samband med disponeringa av overskotet for 
2020. Her må dei enkelte investeringsbehova konkretiserast slik at søknadane kan vurderast best 
mogleg utfrå den økonomiske heilskapen.» 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  17.02.2021 
 
Aleksander Fosse Andersen (SP) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er styremedlem i 
Vitensenteret i Sogn og Fjordane AS. Andersen gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han 
var inhabil. Hovudutval for opplæring og kompetanse vedtok samrøystes at Andersen var inhabil 
etter forvaltningslova § 6 1. ledd e. Andersen gjekk frå under behandlinga av saka. 
 
John Andre Kongsvik (H) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han var vara til Bergen 
Vitensenter AS. Kongsvik opplyste at han ikkje var blitt innkalt til møte, og hadde difor  ikkje ikkje 



møtt. Kongsvik gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han var inhabil.  Hovudutval for 
opplæring og kompetanse vedtok samrøystes at Kongsvik ikkje var inhabil etter forvaltningslova § 
6 1. ledd e. 
 
Rasmus Laupsa Rasmussen stilte spørsmål om han var inhabil fordi han tidlegare hadde vore 
medlem av generalsamlinga av Vitensenteret. Rasmussen gjekk frå under vurderinga av 
spørmålet om han var inhabil. Hovudutval for opplæring og kompetanse vedtok samrøystes at 
asmussen ikkje var inhabil etter forvaltningslova § 6 1. ledd e. 
 
Karoline A. Bjerkeset, SP, var vara for Aleksander Fosse Andersen, SP, i denne saka.  
 
Rosalind Fosse, FrP, sette fram slikt forslag: 
 

«3. Vestland fylkeskommune gjev investeringstilskot på kr 4 mill til Vitensenteret ViteMeir 
og kr 6 mill til Vitensenteret VilVite. Løyvinga vert finansiert med auka sal av eigedom 
med kr 10 mill i investeringsbudsjettet for 2021. Dersom rekneskapen for 2020 syner 
overskot vil fylkestinget vurdera om tilskotet skal finansierast med overskotsmidlar frå 
2020-rekneskapen til Vestland fylkeskommune.» 

 
Rasmus Laupsa Rasmussen, A, sette på vegne av A, SP, SV, KrF og MDG fram slikt forslag: 
 

«3. Fylkesutvalet utset handsaming av investeringsmidlane, og ber om at søknadane om 
eingangsstøtte til VilVite og ViteMeir vert vurdert i samband med disponeringa av 
overskotet for 2020. Her må dei enkelte investeringsbehova konkretiserast slik at 
søknadane kan vurderast best mogleg utfrå den økonomiske heilskapen.» 

 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag, punkt 1 og punkt 2, vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3, fekk 12 røyster og vart vedteke mot 3 røyster (H). 
Fosse sitt forslag fekk ei røyst ( FrP) og falt. 
Rasmussen sitt forslag fekk 12 røyster og vart vedteke mot tre røyster (H). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Vestland fylkeskommune innvilgar kr. 1 million i driftsstøtte til ViteMeir, Vitensenteret i Sogn og 
Fjordane AS, i 2021, finansiert over løyvingsnivå 25 – Utviklingsmidlar frå Avdeling for innovasjon 
og næringsutvikling sitt budsjett. 
 
2. Administrasjonen vert bedt om å finne løysing innanfor ramma til avdeling for innovasjon og 
næringsutvikling til innarbeiding av driftsstøtte for 2022 og vidare i samband med budsjettarbeidet. 
 
3. Fylkesutvalet utset handsaming av investeringsmidlane, og ber om at søknadane om 
eingangsstøtte til VilVite og ViteMeir vert vurdert i samband med disponeringa av overskotet for 
2020. Her må dei enkelte investeringsbehova konkretiserast slik at søknadane kan vurderast best 
mogleg utfrå den økonomiske heilskapen. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Sigbjørn Framnes (FrP) sette på vegner av FrP, H, U fram slikt forslag:  
 

«Alternativ 
 
1. Vestland fylkeskommune innvilgar kr. 1 million i driftsstøtte til ViteMeir, Vitensenteret i 
Sogn og Fjordane AS, i 2021, finansiert over løyvingsnivå 25 – Utviklingsmidlar frå 
Avdeling for innovasjon og næringsutvikling sitt budsjett.  
 
2. Administrasjonen vert bedt om å finne løysing innanfor ramma til avdeling for innovasjon 
og næringsutvikling til innarbeiding av driftsstøtte for 2022 og vidare i samband med 
budsjettarbeidet.  
 
3. Vestland fylkeskommune gjev investeringstilskot på kr 4 mill til Vitensenteret ViteMeir og 
kr 6 mill til Vitensenteret VilVite. Løyvinga vert finansiert med overskot frå 2020-



rekneskapen. Fylkestinget viser til sak om godkjenning av rekneskapen for 2020 på 
fylkestingssamlinga i juni, og kjem attende til finansiering av tiltaka i denne saka.» 

 
Kine Bratli Dale (A) sette fram slikt forslag:  
 

«Alternativ punkt 3 
 
3. Fylkesutvalet utset handsaming av investeringsmidlane, og ber om at søknadane om 
eingongsstøtte til VilVite og ViteMeir vert vurdert i samband med disponeringa av 
overskotet for 2020. Fylkesutvalet ber om at Vite Meir konkritiserer innvisteringsbehovet 
slik at begge søknadene kan vurderast best mogleg utifrå den økonomiske heilskapen» 

 
Terje Søviknes (FrP) sette fram slikt forslag:  
 

«Saka vert satt på dagsorden til fylkestinget 09.-10. mars.» 
 

Avrøysting 
 
Framnes sitt forslag fekk 7 røyster (FNB, U, H, FrP) og fall.  
Innstillinga punkt 1 og 2 vart samrøystes vedteke.  
Innstillinga punkt 3 fekk ingen røyster og fall.  
Bratli Dale sitt forslag fekk 10 røyster (SP, A, SV, MDG, KRF, V) og vart vedteke mot 7 røyster 
(FNB, U, H, FrP) 
Søviknes sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune innvilgar kr. 1 million i driftsstøtte til ViteMeir, Vitensenteret i Sogn og 
Fjordane AS, i 2021, finansiert over løyvingsnivå 25 – Utviklingsmidlar frå Avdeling for innovasjon 
og næringsutvikling sitt budsjett. 
 
2. Administrasjonen vert bedt om å finne løysing innanfor ramma til avdeling for innovasjon og 
næringsutvikling til innarbeiding av driftsstøtte for 2022 og vidare i samband med budsjettarbeidet. 
 
3. Fylkesutvalet utset handsaming av investeringsmidlane, og ber om at søknadane om 
eingongsstøtte til VilVite og ViteMeir vert vurdert i samband med disponeringa av overskotet for 
2020. Fylkesutvalet ber om at Vite Meir konkritiserer innvisteringsbehovet slik at begge søknadene 
kan vurderast best mogleg utifrå den økonomiske heilskapen. 
 
4. Saka vert satt på dagsorden til fylkestinget 09.-10. mars.» 
PS 46/21 Etablering av klima- og miljøpris for landbruket i Vestland og 
kulturlandskapspris i Vestland 
 
Forslag til innstilling 
 
Det vert etablert klima- og miljøpris for landbruket i Vestland og kulturlandskapspris i Vestland 
Retningslinjene for prisane vert godkjent slik dei ligg føre i saksframstillinga. Fylkesrådmannen får 
fullmakt til å gjere justeringar i retningslinjene ved behov, og fullmakt til å avklare den praktiske 
gjennomføringa i samband med desse prisane. Kvar prisvinnar vert tildelt kr. 30 000. Det vil 
seinare bli avklart korleis prispengane og andre kostnader knytt til prisane skal dekkast. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for næring -  17.02.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag som innstilling til fylkesutvalet vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Det vert etablert klima- og miljøpris for landbruket i Vestland og kulturlandskapspris i Vestland 
Retningslinjene for prisane vert godkjent slik dei ligg føre i saksframstillinga. Fylkesrådmannen får 
fullmakt til å gjere justeringar i retningslinjene ved behov, og fullmakt til å avklare den praktiske 
gjennomføringa i samband med desse prisane. Kvar prisvinnar vert tildelt kr. 30 000. Det vil 
seinare bli avklart korleis prispengane og andre kostnader knytt til prisane skal dekkast. 



 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  17.02.2021 
 
Avrøysting 
Innstillinga fyrste avsnitt som gjeld klima- og miljøpris for landbruket vart vedteke mot 3 røyster 
(FNB, Frp, PP). 
Innstillinga fyrste avsnitt som gjeld  kulturlandskapspris vart vedteke mot 1 røyst (Frp). 
Innstillinga andre avsnitt vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 
 
Det vert etablert klima- og miljøpris for landbruket i Vestland og kulturlandskapspris i Vestland. 
 
Retningslinjene for prisane vert godkjent slik dei ligg føre i saksframstillinga. Fylkesrådmannen får 
fullmakt til å gjere justeringar i retningslinjene ved behov, og fullmakt til å avklare den praktiske 
gjennomføringa i samband med desse prisane. Kvar prisvinnar vert tildelt kr. 30 000. Det vil 
seinare bli avklart korleis prispengane og andre kostnader knytt til prisane skal dekkast. 
 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag:  
 

«Alternativ 
 
Det vert etablert kulturlandskapspris i Vestland. 
 
 Retningslinjene for kulturlandskapsprisen vert godkjent slik dei ligg føre i saksframstillinga. 
Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere justeringar i retningslinjene ved behov, og fullmakt 
til å avklare den praktiske gjennomføringa i samband med desse prisane. Prisvinnaren vert 
tildelt kr. 30 000. Det vil seinare bli avklart korleis prispengane og andre kostnader knytt til 
prisane skal dekkast.» 

 
Avrøysting 
 
Andersen sitt forslag fekk 2 røyster (FNB, U) og fall.  
Innstillinga fekk 15 røyster (SP, A, SV, MDG, H, FrP, KRF, V) og vart vedteke mot 2 røyster (FNB, 
U). 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Det vert etablert klima- og miljøpris for landbruket i Vestland og kulturlandskapspris i Vestland.  
 
Retningslinjene for prisane vert godkjent slik dei ligg føre i saksframstillinga. Fylkesrådmannen får 
fullmakt til å gjere justeringar i retningslinjene ved behov, og fullmakt til å avklare den praktiske 
gjennomføringa i samband med desse prisane. Kvar prisvinnar vert tildelt kr. 30 000. Det vil 
seinare bli avklart korleis prispengane og andre kostnader knytt til prisane skal dekkast. 
 
PS 47/21 Tilskot til friskliv-, læring- og meistringstilbod år 2021 
 
Forslag til vedtak:  

1. Fylkesutvalet vedtek «Tilskot til kommunale friskliv-, læring- og meistringstilbod» slik det 
ligg føre, jf. vedlegg 1. 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å tildele midlar for ordninga der fylkesadministrasjon 
behandlar søknadar med bakgrunn i Helsedirektoratet sitt nasjonale regelverk, lokale 
tilpassingar og statlege føringar i statsbudsjett 2021 knytt til leve heile livet satsinga1  

3. Fylkesutvalet får lagt fram ei orientering om tildelingane etter siste utdeling av tilskot.  

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Avrøysting 
 

 
1 Jfr. Presisering i Statsbudsjettet for 2021: «I forvaltningen av tilskuddet skal de kommunene som 
omstiller seg i tråd med leve hele livet bli prioritert, jf. Nærmere omtale under kap. 761». 



Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 

4. Fylkesutvalet vedtek «Tilskot til kommunale friskliv-, læring- og meistringstilbod» slik det 
ligg føre, jf. vedlegg 1. 

5. Fylkesrådmannen får fullmakt til å tildele midlar for ordninga der fylkesadministrasjon 
behandlar søknadar med bakgrunn i Helsedirektoratet sitt nasjonale regelverk, lokale 
tilpassingar og statlege føringar i statsbudsjett 2021 knytt til leve heile livet satsinga2  

6. Fylkesutvalet får lagt fram ei orientering om tildelingane etter siste utdeling av tilskot.  

 
PS 48/21 Tilleggsinnspel frå Vestland til stortingsmelding om verdiskaping frå 
norske energiressursar etter møte med Tina Bru 
 
Forslag til vedtak 
 
Vestland fylkeskommune har følgjande forslag til tiltak for å raskt betre nettutfordringane i Vestland 
som igjen aukar verdiskapinga frå norska energiressursar. 
1. Forser, forsterk og forplikt arbeidet med allereie starta nettoppgraderingsprosjekt i regionen. 
Meir spesifikt meiner Vestland fylkeskommune her  
 
2. Forser spenningsoppgraderinga mellom Sogndal og Modalen/Steinsland til 420 kV. 
 
3. Forser spenningsheving på kraftsambanda vidare til Kollsnes 
 
4. Forser arbeidet med å auke kapasiteten på kabelstrekket mellom Litle Sotra og Kollsnes. 
 
5. Forser arbeidet med å auke transformeringskapasiteten i Bergen og omland. 
 
6. Prioritert og rask saksbehandling innom det lova tillét i Statnett, NVE og OED for nytt 
kraftsamband til Kollsnes frå Sogndalssnittet. 
 
7. Statnett må velja traséalternativ til Kollsnes som gjev minst mogeleg potensial for konflikt, t.d. 
lang sjøkabeltrasé. 
 
8. NVE og Statnett går i dialog om å forenkle og framskunde konsesjonsprosessen og auka bruk 
av parallell behandling. Dette arbeidet bør starta snarast, medan KVU-en ligg hjå OED. 
   
9. Tidlege møte med kjende kjelder til lokalkunnskap som kommunar og fylkeskommunar kan gje 
NVE og Statnett eit godt kunnskapsgrunnlag for kva som bør konsekvensutgreiast.  
   
10. Start arbeid med konsekvensutreiing tidleg for tema der det ikkje er tvil om at dette skal 
utgreiast. Dette gjerast før formelt KU-vedtak. 
   
11. Start arbeidet med konsekvensutgreiing og detaljplanlegging før dei formelle vedtaka i NVE.  
   
12. Utstyr med lang leveringstid som til dømes transformatorar bestillast før endeleg 
konsesjonsvedtak slik at bygginga kan starte straks konsesjonsvedtaket ligg føre. 
   
13. OED prioriterer rask handsaminga av konsesjonen etter innstilling. 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Natalia Golis (MDG) sette på vegner av MDG, SV og V fram slikt forslag:  
 

«Tillegg 
 
Auka kraftproduksjon og styrking av eksisterande kraftnett må skje på ein måte som tek i 
vare natur og biologisk mangfald.» 

 
Avrøysting 

 
2 Jfr. Presisering i Statsbudsjettet for 2021: «I forvaltningen av tilskuddet skal de kommunene som 
omstiller seg i tråd med leve hele livet bli prioritert, jf. Nærmere omtale under kap. 761». 



 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
Golis sitt forslag fekk 9 røyster (1SP, A, FNB, SV, MDG, V) og vart vedteke mot 8 røyster (1SP, U, 
H, FrP). 
 
Vedtak 
 
Vestland fylkeskommune har følgjande forslag til tiltak for å raskt betre nettutfordringane i Vestland 
som igjen aukar verdiskapinga frå norska energiressursar. 
 
1. Forser, forsterk og forplikt arbeidet med allereie starta nettoppgraderingsprosjekt i regionen. 
Meir spesifikt meiner Vestland fylkeskommune her  
 
2. Forser spenningsoppgraderinga mellom Sogndal og Modalen/Steinsland til 420 kV. 
 
3. Forser spenningsheving på kraftsambanda vidare til Kollsnes 
 
4. Forser arbeidet med å auke kapasiteten på kabelstrekket mellom Litle Sotra og Kollsnes. 
 
5. Forser arbeidet med å auke transformeringskapasiteten i Bergen og omland. 
 
6. Prioritert og rask saksbehandling innom det lova tillét i Statnett, NVE og OED for nytt 
kraftsamband til Kollsnes frå Sogndalssnittet. 
 
7. Statnett må velja traséalternativ til Kollsnes som gjev minst mogeleg potensial for konflikt, t.d. 
lang sjøkabeltrasé. 
 
8. NVE og Statnett går i dialog om å forenkle og framskunde konsesjonsprosessen og auka bruk 
av parallell behandling. Dette arbeidet bør starta snarast, medan KVU-en ligg hjå OED. 
   
9. Tidlege møte med kjende kjelder til lokalkunnskap som kommunar og fylkeskommunar kan gje 
NVE og Statnett eit godt kunnskapsgrunnlag for kva som bør konsekvensutgreiast.  
   
10. Start arbeid med konsekvensutreiing tidleg for tema der det ikkje er tvil om at dette skal 
utgreiast. Dette gjerast før formelt KU-vedtak. 
   
11. Start arbeidet med konsekvensutgreiing og detaljplanlegging før dei formelle vedtaka i NVE.  
   
12. Utstyr med lang leveringstid som til dømes transformatorar bestillast før endeleg 
konsesjonsvedtak slik at bygginga kan starte straks konsesjonsvedtaket ligg føre. 
   
13. OED prioriterer rask handsaminga av konsesjonen etter innstilling. 
 
14. Auka kraftproduksjon og styrking av eksisterande kraftnett må skje på ein måte som tek i vare 
natur og biologisk mangfald. 
 
PS 49/21 Prosessmøte - Regional plan for klima 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Noralv Distad (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg 
 
4. Fylkesutvalet legg til grunn at investeringsevne, omstillingsvilje og omstillingskapasitet i 
næringslivet blir viktig for klimaomstilling, Det vidare arbeidet med klimaplanen må difor 
vera tett kopla til prosessen med regional plan for innovasjon og næringsutvikling.» 

 
Terje Søviknes (FrP) sette fram slikt forslag (1): 
 

«Alternativ 
 



1. Fylkesutvalet sluttar seg til at planen sine hovudinnsatsområde er klimaomstilling ved å 
redusere klimagassutsleppa, klimatilpasse samfunnet og å ivareta naturmangfaldet i 
Vestland. 
 
2. Fylkesutvalet sluttar seg til at vi i det vidare arbeidet fokuserer på utsleppsreduksjon ved 
å;  
1) redusere klimafotavtrykket til Vestland  
2) redusere direkte klimagassutslepp i tråd med internasjonale forpliktelser  
 
3. Det vidare arbeidet tek utgangspunkt i den førebelse tematiske inndelinga;  
- Redusere direkte utslepp frå Vestland  
- Redusere klimafotavtrykket til Vestland  
- Trygt og robust Vestland  
- Klimarettferd  
- Ivareta naturverdiane i Vestland  
- Berekraftig samfunnsutvikling 

 
Terje Søviknes (FrP) sette fram slikt forslag (2): 
 

«Tillegg – nytt punkt 2b 
 
Alle mål og tiltak knytt til utsleppsreduksjonar skal kost/nytte vurderast og 
konsekvensutgreiast.» 

 
Marthe Hammer (SV) sette på vegner av SV, A, MDG, SP, V og KRF fram slikt forslag: 
 

«Tillegg – nytt punkt (mellom punkt 1 og punkt 2) 
 
Fylkesutvalet meiner derfor det er behov for å  
• ta i bruk klimabudsjettet og klimarekneskap aktivt som del av klimaplanen saman med 
økonomibudsjettet  
• utarbeide eit arealrekneskap som gir oversikt over arealendringar, kartleggingsbehov og 
status for økologisk tilstand, behov for restaurering og trendar for naturmangfald i fylkets 
kommunar.» 

 
Aleksander Øren Heen (SP) sette på vegner av SP, SV, A, MDG, V og KRF fram slikt forslag: 
 

«Tillegg 
 
Fylkesutvalet ber administrasjonen merke seg ordkiftet i saka, og dei spørsmålsstillingar 
som vart røyst, i det vidare planarbeidet.» 

 
Alfred Bjørlo (V) sette på vegner av V, SP, SV, A, MDG og KRF fram slikt forslag:  
 

«Alternativ punkt 2 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til at vi i det vidare arbeidet fokuserer på utsleppsreduksjon ved å; 
1) Redusere klimafotavtrykket til Vestland  
2) Redusere klimagassutslepp med mål om nullutslepp innan 2030.» 

 
Avrøysting 
 
Søviknes sitt forslag (1) fekk 4 røyster (FrP, FNB, U) og fall.  
Fylkesrådmann sitt forslag punkt 1 og punkt 3 fekk 13 røyster (SP, A, SV, MDG, H, KRF, V) og vart 
vedteke mot 4 røyster (FNB, U, Frp). 
Fylkesrådmann sitt forslag punkt 2 fekk ingen røyster og fall. 
Bjørlo sitt forslag 13 røyster (SP, A, SV, MDG, H, KRF, V) og vart vedteke mot 4 røyster (FNB, U, 
Frp). 
Hammer sitt forslag fekk 11 røyster (SP, A, FNB, SV, MDG, KRF, V) og vart vedteke mot 6 røyster 
(U, H, FrP).  
Søviknes sitt forslag (2) fekk 7 røyster (FNB, U, H, Frp) og fall.  
Distad sitt forslag vart vedteke mot 1 røyst (U). 
Øren Heen sitt forslag vart vedteke mot 1 røyst (FNB).  
 
Vedtak 



 

1. Fylkesutvalet sluttar seg til at planen sine hovudinnsatsområde er klimaomstilling ved å 
redusere klimagassutsleppa, klimatilpasse samfunnet og å ivareta naturmangfaldet i 
Vestland. 
 

2. Fylkesutvalet meiner derfor det er behov for å  
• ta i bruk klimabudsjettet og klimarekneskap aktivt som del av klimaplanen saman med 
økonomibudsjettet  

• utarbeide eit arealrekneskap som gir oversikt over arealendringar, kartleggingsbehov og 
status for økologisk tilstand, behov for restaurering og trendar for naturmangfald i fylkets 
kommunar 
 

3. Fylkesutvalet sluttar seg til at vi i det vidare arbeidet fokuserer på utsleppsreduksjon ved å; 
1) Redusere klimafotavtrykket til Vestland  
2) Redusere klimagassutslepp med mål om nullutslepp innan 2030. 
 

4. Det vidare arbeidet tek utgangspunkt i den førebelse tematiske inndelinga;  
- Fjerne direkte utslepp frå Vestland 
- Redusere klimafotavtrykket til Vestland 
- Trygt og robust Vestland 
- Klimarettferd 
- Ivareta naturverdiane i Vestland  
- Berekraftig samfunnsutvikling 

 
5. Fylkesutvalet legg til grunn at investeringsevne, omstillingsvilje og omstillingskapasitet i 

næringslivet blir viktig for klimaomstilling, Det vidare arbeidet med klimaplanen må difor 
vera tett kopla til prosessen med regional plan for innovasjon og næringsutvikling. 
 

6. Fylkesutvalet ber administrasjonen merke seg ordkiftet i saka, og dei spørsmålsstillingar 
som vart røyst, i det vidare planarbeidet. 

 
PS 50/21 Strakstiltak innan opplæringssektoren 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget viser til rekneskapen for 2020 med eit mindreforbruk på 215,8 mill. kr.  
 
Fylkestinget godkjenner at følgjande strakstiltak innanfor opplæringssektoren vert sette i verk: 

 

Tiltak for inntil 12,9 mill. kr for å redusere talet på elevar med «Ikkje vurdert» eller stryk. 
I dialog med hovudutval for opplæring og kompetanse får fylkesrådmannen fullmakt til å 
disponere midlane. 

Andre strakstiltak for inntil 20 mill. kr for å motverke effektar av koronapandemien for 
elevane og lærlingar i vidaregåande opplæring knytt opp mot psykososiale tilhøve.  

I dialog med hovudutval for opplæring og kompetanse får fylkesrådmannen fullmakt til å 
disponere midlane. 

 
Fylkestinget viser til sak om godkjenning av rekneskapen for 2020 på fylkestingssamlinga i juni og 
kjem attende til finansiering av tiltaka i denne saka. 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  02.03.2021 
 
Det var 16 representantar tilstades.  
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 



Fylkestinget viser til rekneskapen for 2020 med eit mindreforbruk på 215,8 mill. kr.  
 
Fylkestinget godkjenner at følgjande strakstiltak innanfor opplæringssektoren vert sette i verk: 

 

Tiltak for inntil 12,9 mill. kr for å redusere talet på elevar med «Ikkje vurdert» eller stryk. 
I dialog med hovudutval for opplæring og kompetanse får fylkesrådmannen fullmakt til å 
disponere midlane. 

Andre strakstiltak for inntil 20 mill. kr for å motverke effektar av koronapandemien for 
elevane og lærlingar i vidaregåande opplæring knytt opp mot psykososiale tilhøve.  

I dialog med hovudutval for opplæring og kompetanse får fylkesrådmannen fullmakt til å 
disponere midlane. 

Fylkestinget viser til sak om godkjenning av rekneskapen for 2020 på fylkestingssamlinga i juni og 
kjem attende til finansiering av tiltaka i denne saka. 
 


